
 

 

 

ROMÂNIA 

JUDEŢUL ALBA  

MUNICIPIUL ALBA IULIA 

CONSILIUL LOCAL 

 

    PROCES VERBAL 

 

Încheiat azi 30 mai 2014, în cadrul şedinţei ordinare a Consiliului Local al 

municipiului   Alba-Iulia. 

Şedinţa a fost convocată în baza Dispoziţiei nr. 484/2014 a Primarului 

municipiului  Alba-Iulia. 

Lucrările şedinţei ordinare a Consiliului Local sunt publice. 

Marcel Jeler: ”Conform regulamentului, supun la vot aprobarea procesului 

verbal  al  şedinţei anterioare. Cine este pentru?” 

”Fiind supuse la vot, acestea au fost votate cu 17 voturi pentru.” 

Marcel Jeler: ”Având în vedere că domnul preşedinte ale Iancu Gheorghe 

lipseşte, vă rog să faceţi propuneri  pentru preşedintele de şedinţă.” 

Popa Pavel: ”Bună ziua. Propun ca preşedinte al şedinţei de azi  să fie domnul 

Raul Sebastian Tudoraşcu.” 

Marcel Jeler: ”Supun la vot această propunere. Cine este pentru?” 

”Fiind supusă la vot, această propunere a fost votată cu 16 voturi pentru şi o 

abţinere Raul Sebastian Tudoraşcu.” 

Marcel Jeler: ”Are cuvântul domnul preşedinte.” 

Raul Sebastian Tudoraşcu: "Din totalul de 21 de consilieri aleşi, sunt prezenţi un 

număr de 17 de  consilieri. Lipsesc  domnii consilieri Albani Rocchetti Simone, 

Medrea Bogdan, Iancu Gheorghe. Domnul Pocol Dorin intră în sala de şedinţă după 

discutarea proiectului nr. 2 al ordinii de zi. Aşadar şedinţa noastră este legal 

constituită.” 

Marcel Jeler: „Domnilor consilieri, doresc să precizez faptul că, la lucrările 

şedinţei noastre  participă: domnul Primar Mircea Hava, doamna Teofila Ţîr – director 

executiv, doamna Silvia Moldovan – director tehnic, d-na Mihaela Petcu - consilier 

Serviciu administraţie publică locală, juridic, contencios, autoritate tutelară,  doamna 

Călin Hedviga - arhitect şef,  domnul Mihai Belală - consilier Cabinet Primar, doamna 

Crina Dumitrescu - director Direcţia programe,  doamna Luminiţa Fara - 

compartiment Informare, presă, comunicare, relaţii publice,  doamna Delia Cristescu - 

director Direcţia de Asistenţă  Socială,  doamna Anuţa Şinar - director Direcţia 

Venituri, doamna Aurica Groza - şef  Serviciu public comunitar pentru cadastru şi 

agricultură, domnul Mihai Pripon - consilier în cadrul Serviciului administrarea 

patrimoniului local, domnul Bucur Vasile şef  birou Resurse umane, relaţii 

internaţionale, domnul Gabi Armean - şef Serviuc administrare şi monitorizare utilităţi 

publice, precum şi presa." 

 Raul Sebastian Tudoraşcu: "Supun aprobării modalitatea de vot pe care o vom 

avea pentru această şedinţă.  Propunerea mea este de vot deschis prin ridicare de mână. 

Cine este pentru?" 



 

 

 

"Fiind supusă la vot, propunerea a fost votată cu 17 voturi pentru." 

Raul Sebastian Tudoraşcu: "Pe ordinea de zi avem 40 proiecte de hotărâri. 

Suplimentar au fost introduse trei proiecte după cum urmează: 

 41. Proiect de hotărâre privind trecerea din proprietatea municipiului Alba-

Iulia - domeniul public în proprietatea  comunei Ciugud - domeniul public a unei 

porţiuni din imobilul ”Drum vicinal”, înscris în Inventarul bunurilor ce aparţin 

domeniului public al municipiului Alba-Iulia, anexa 2, poz. 171 din HG nr. 974/2002. 

 42. Proiect de hotărâre privind raportul de expertiză tehnică judiciară 

(completare) întocmit în dosar nr. 4339/176/2012 aflat pe rol la Judecătoria Alba-Iulia. 

 43. Proiect de hotărâre  privind modificarea art. 4 din Hotărârea nr. 106/2014 

a Consiliului local cu privire la alocarea unor sume de bani din bugetul local pe anul 

2014 al municipiului Alba-Iulia, pentru activităţi culturale. 

 În cadrul Proiectului nr. 23 Aprobarea unor documentaţii de urbanism a fost 

introdus un articol suplimentar: 

 Art.4 Aprobă Planul Urbanistic de Detaliu „AMPLASARE STATIE FIXA DE 

TELEFONIE MOBILA ORANGE GSM, IMPREJMUIRE INCINTA SI 

ALIMENTARE CU ENERGIE ELECTRICA, ALBA IULIA - PACLISA, F.N., 

solicitant SC ORANGE ROMANIA SA”.  

  Supun la vot proiectul ordinii de zi cu  completările  aduse. Cine este pentru?” 

”Fiind supus la vot, acesta a fost votat cu 17 voturi pentru.” 

Raul Sebastian Tudoraşcu: ”Şi acum vă prezint următorul  

 

 

PROIECT AL ORDINII DE ZI: 

 

 I. Proiecte de hotărâri privind:  

1. Rectificarea bugetului general de venituri şi cheltuieli  al municipiului Alba 

Iulia  

2. Încheierea memorandumului de înţelegere între Municipiul Alba Iulia şi Banca 

Mondiala pentru evaluarea planurilor, strategiilor şi proiectelor de dezvoltare pe 

termen lung ale Municipiului Alba Iulia  

3. Participarea Municipiului Alba Iulia în cadrul proiectului ”Abordare integrată 

la nivelul municipiului Alba Iulia pentru reducerea discriminării şi a marginalizării 

grupurilor vulnerabile” depus pentru finanţare în cadrul Programului RO10 ”Copii şi 

tineri în situaţii de risc şi iniţiative locale şi regionale pentru reducerea inegalităţilor 

naţionale şi promovarea incluziunii sociale” 

4. Participarea Municipiului Alba Iulia ca partener în cadrul proiectului 

”Protejează-ţi datele personale ” (Protect your personal data!)” depus spre finanţare de 

către Inspectoratul de Poliţie Judeţean Alba în cadrul Programului de finanţare 

“Drepturi fundamentale şi cetăţenie – Drepturi fundamentale şi justiţie” (Fundamental 

Rights and Citizenship – Fundamental Rights and Justice Programme) 

5. Participarea Municipiului Alba Iulia ca partener în cadrul proiectului ”Deep 

Energy Efficient Renovation for Historic Urban Buildings” –  Acronim “DEER-4-

HUB” depus spre finanţare de către UNIVERSITY COLLEGE LONDON în cadrul 



 

 

 

Programului de finanţare “Orizont 2020” 

6. Asocierea Municipiului Alba Iulia cu Asociaţia Grupul Skepsis în vederea 

implementării proiectului Stagiune cu Skepsis  

7. Încheierea unui protocol de cooperare între Municipiul Alba Iulia şi Muzeul 

Naţional al Unirii Alba Iulia în vederea valorificării patrimoniului cultural istoric al 

Municipiului Alba Iulia  

8. Participarea Municipiului Alba Iulia în cadrul proiectului ”Resurse umane 

calificate şi recalificate pentru accesul pe piaţa muncii al femeii – FERMO”, ID 

129465, finanţat prin POSDRU 2007-2013 

9. Participarea Primarului municipiului Alba Iulia la întâlnirea partenerilor 

proiectului CitiLogo la Dundee, Marea Britanie 

10. Deplasarea unei delegaţii oficiale a municipiului Alba Iulia în oraşul înfrăţit 

Lanzhou, China 

11. Aprobarea listei de priorităţi pe anul 2014 în vederea repartizării locuinţelor 

pentru tineri, destinare închirierii 

12. Repartizarea unor locuinţe pentru tineri, destinate închirierii, rămase vacante 

realizate de către Agenţia Natională pentru Locuinţe  

13. Alocarea unei sume de bani pentru Clubul Sportiv Universitatea Alba Iulia, în 

vederea susţinerii activităţii competiţionale în anul 2014 

14. Alocarea unor sume de bani din bugetul local pe anul 2014, pentru activităţi 

culturale 

15. Aprobarea tarifului minim pentru serviciile de pază prestate de către Serviciul 

Poliţia locală Alba Iulia  

16. Modificarea anexei 1 a Hotărârii nr. 22/2014 a Consiliului local  cu privire la 

aprobarea redistribuirii pe obiective de investiţii a creditului bancar contractat în 2013 

17. Modificarea  anexei 1 a Hotărârii nr. 20/2014 a Consiliului local cu privire la 

aprobarea utilizării sumelor din excedentul bugetului local al anului 2013 ca sursă de 

finanţare a cheltuielilor secţiunii de dezvoltare 

18. Aprobarea DALI pentru obiectivul ”Reparaţii capitale străzi municipiul Alba 

Iulia – strada Brânduşei” 

19. Aprobarea DALI pentru obiectivul ”Reparaţii capitale străzi municipiul Alba 

Iulia – strada 9 Mai, Timotei Cipariu, Aurel Vlaicu, Toporaşilor, Fantânele, Ghioceilor, 

Iederii, Salcâmului, Crişan, Cetăţii şi Aron Pumnul” 

20. Avizarea cumpărării unui teren situat în intravilanul municipiului Alba Iulia 

pentru extinderea incintei Bazinului Olimpic 

21. Aprobarea documentaţiei tehnico-economice pentru obiectivul ”Reabilitate 

Piaţa agroalimentară Centru – Alba Iulia ” 

22. Aprobarea documentaţiei ”Plan Urbanistic general şi amenajarea teritoriului 

administrativ al municipiului Alba Iulia – Reactualizare” 

23. Aprobarea unor documentaţii de urbanism :  

 Art.1 Aprobă Planul Urbanistic de Detaliu „CONSTRUIRE SPATIU 

COMERCIAL SI ADMINISTRATIV, ALBA IULIA , STR.TUDOR 

VLADIMIRESCU, NR.69, solicitant SC AGRO-SILVA SRL”, conform planului de 

situatie anexat. 



 

 

 

 Art.2: Aprobă Planul Urbanistic de Detaliu „ CONSTRUIRE 4 LOCUINTE 

INSIRUITE SI IMPREJMUIRE, ALBA IULIA, STR. SALISTE, NR.8, solicitant 

DUMITRU ADRIAN SI DUMITRU EMANUELA”, conform planului de situatie 

anexat. 

 Art.3: Aprobă Planul Urbanistic Zonal „CONSTRUIRE LOCUINTE 

INDIVIDUALE , ALBA IULIA, STR. CIUCASULUI NR.29, solicitant S.C. MILBA 

CASA S.R.L.”, conform planului de situatie anexat.  

24. Propunerea de atribuire în proprietate a terenului aferent caselor proprietate 

particulară 

25. Înscrierea dreptului de proprietate a municipiului – domeniu public – asupra 

imobilului şituat în Oarda, str. Victoriei, nr. 111 – Cămin cultural 

26. Expertiza tehnică efectuată în Dosar nr. 3403/176/2014, aflat pe rol la 

Judecătoria Alba Iulia  

27. Expertiza tehnică efectuată în Dosar nr. 2823/176/2014, aflat pe rol la 

Judecătoria Alba Iulia  

28. Expertiza tehnică efectuată în Dosar nr. 9317/176/2013, aflat pe rol la 

Judecătoria Alba Iulia  

29. Înscrierea dreptului de proprietate a municipiului Alba Iulia – domeniul 

public – asupra imobilului (tere) situat în Alba Iulia, str. Mihai Viteazu, nr. 10 

30. Aprobarea încheierii unui act adiţional la contractul de asociere 

nr.30.210/2007 încheiat între Consiliul Local al municipiului Alba Iulia şi S.C.ALBA 

CONS S.A. 

31. Aprobarea  concesionării prin negociere directă a unui imobil (teren) situat în 

Alba Iulia, str.Arnsberg, nr.38, bl.39, ap.4 

32. Aprobarea  concesionării prin negociere directă a unui imobil (teren) situat în 

Alba Iulia, str.Vasile Goldiş, nr.26, bl.11AB, sc.A, ap.3 

33. Aprobarea  concesionării prin negociere directă a unui imobil (teren) situat în 

Alba Iulia, Piaţa Iuliu Maniu, bl.P1AB 

34. Aprobarea înfiinţării ASOCIAŢIEI PROPRIETARILOR DE PĂDURE ALBA 

– APUSENI 

35. Modificarea HCL nr.166/2013 privind înscrierea dreptului de proprietate al 

municipiului Alba Iulia – domeniul privat – şi aprobarea vânzării prin negociere 

directă a unui imobil (teren) situat în Alba Iulia, str.Livezii, nr.7C 

36. Aprobarea Regulamentului de organizare şi funcţionare a Parcului 

Dendrologic din municipiul Alba Iulia 

37. Aprobarea vânzării prin licitaţie publică a unui imobil (teren) situat în Alba 

Iulia, str.Gemina, FN 

38. Aprobarea vânzării prin licitaţie publică a unui imobil (teren) situat în Alba 

Iulia, str.Rozelor, FN 

39. Alegerea preşedintelui de şedinţa care va conduce lucrările Consiliului local 

in perioada iunie – august 2014 

 

                      Iniţiator,  

              Primar  



 

 

 

                Mircea Hava 

 

       40. Alocarea unei sume de bani din bugetul local pentru participarea echipei de 

fotbal de juniori la turneul ”Kubala Cup” - Ungaria 

     

            Initiator,  

               consilier local  

                Buglea Rareş 

         
 1. Execuţia bugetului general de venituri şi cheltuieli pe trimestrul I anul 2014 al 

municipiului Alba Iulia.  

 Se  dă cuvântul  doamnei Teofila Ţîr  care prezintă proiectul de hotărâre precum 

şi raportul de specialitate.  

  Se dă cuvântul d-lui consilier  Vasile Crişan  care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei Consiliului Local de studii, prognoze economico-sociale, buget, finanţe, 

servicii publice şi comerţ. 

          Vasile Crişan: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

  Teofila Ţîr: ”Faţă de materialele pe care vi le-am prezentat pentru şedinţă, între 

timp au mai apărut nişte modificări în plus în sensul că am primit comunicare de la 

minister. S-a primit suma de 1600 de mii de lei pentru locuinţele sociale. Deci, la 

veniturile pentru locuinţe am plusat 1600 de mii lei. Şi totodată sponsorizări pentru 

Primărie, în speţă pentru zilele municipiului 14000 lei, până la această oră. 

  În plus am mai diminuat la capitolul 68 acolo unde am avut alocare sume pentru 

creşă. 65 am mai scăzut şi am alocat 15 pentru capitolul 69 Ordine şi siguranţă naţională. 

Este vorba despre situaţii de urgenţă pentru planul de incendiu pentru Primărie 15. Şi 

suma de 50 am alocat-o  pe capitolul 70.02.  la transferuri în speţă  la 70.10 bunuri şi 

servicii, alte cheltuieli prevăzute de lege, acolo unde am alocat susţineri pentru bazinul 

olimpic. Şi o altă modificare, adică plus am prins la cap. 65.02 învăţământ, reaşezare de 

sume în sensul că nu sunt suficienţi banii pentru a acoperi cheltuielile la luna mai. Şi 

atunci, am primit de la Direcţia Generală a Finanţelor în urma solicitării  noastre 

aprobarea de a muta din trimestrul IV în trimestrul II suma de 843 mii lei.” 

  Raul Sebastian Tudoraşcu: ”Alte discuţii dacă mai sunt?” 

  Teofila Ţîr: ”La lista de investiţii dacă mai doreşte doamna Silvia Moldovan să mai 

facă precizări.” 

  Silvia Moldovan: ”O rugăminte am.  Faţă de lista pe care o aveţi la cap. 61. 02 

dotări Poliţia Locală la care s-a  adăugat 140000 să fie identificaţi ca şi alineament în 

poziţie distinctă  faţă de poziţia anterioară astfel încât să putem să facem o nouă 

deschidere  de finanţare conform rigorilor.  Deci, să fie evidenţiat distinct în listă. Deci, 

lângă poziţia anterioară mai este o poziţie Dotări Poliţia locală autoturism cu staţie radar.” 

  Raul Sebastian Tudoraşcu: ”Alte discuţii dacă mai sunt? Nu sunt aşadar supun la 

vot. Cine este pentru aprobare cu amendamentele propuse?” 

  ”Fiind supus la vot, proiectul cu amendamentele a fost votat cu 17 voturi pentru.” 

 



 

 

 

  S-a adoptat Hotărârea nr. 137/2014. 

 

  Raul Sebastian Tudoraşcu: ”Avem o rugăminte mare din partea domnului Străjan. 

Să discutăm proiectul nr. 22 PUG-ul. Dacă sunteţi de acord să îl discutăm acum.” 

 

 

  Intră în sala de şedinţă domnul consilier Pocol Dorin. 

 

22. Aprobarea documentaţiei ”Plan Urbanistic general şi amenajarea teritoriului 

administrativ al municipiului Alba Iulia – Reactualizare” 

  Se dă cuvântul doamnei Călin Hedviga care prezintă proiectul de hotărâre precum 

şi raportul de specialitate. 

 Se dă cuvântul d-lui consilier Pocol Dorin care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, 

ecologice, protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice şi de 

arhitectură. 

         Pocol Dorin: “Comisia a avizat favorabil  acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia.” 

  Călin Hedviga: ”Înainte de a vă face domnul Străjan o scurtă prezentare aş vrea să 

vă spun că am avut o foarte bună colaborare cu acest birou de proiectare. A fost destul de 

greu. Din decembrie 2012 umblăm după avize. Şi am reuşit, pe baza PUG-ului pe care 

dumneavoastră îl aveţi pe planşă să introducem în intravilan 1187 de hectare. Astfel că, 

suprafaţa terenului construibil în municipiul Alba-Iulia s-a mărit. Vreau să vă spun că 

cererea a fost mai mare dar Ministerul Agriculturii a anulat 44 hectare din cauza legislaţiei 

pentru păşune şi fâneaţă. Ce pot să vă spun este că avem o nouă reglementare stabilită pe 

noi strategii astfel încât să putem să devină viabilă autostrada, alte zone de protecţie faţă 

de patrimoniu. Şi despre celelalte îl las pe domnul Străjan să vă spună câteva cuvinte.” 

  Domnul Străjan: ”Aşa cum a spus şi doamna arhitect şef, faţă de cele 2700 hectare 

pe care le-am avut iniţial ca intravilan am mărit cu aproximativ 1200 de hectare 

intravilanul, bazându-ne şi pe o consultare pe care am avut-o tot cu dumneavoastră în 

2008 când era o presiune investiţională foarte mare.  Aceasta era prima prioritate şi 

absolut obligatorie, o seriozitate extrem de importantă, cea care decurge din mărirea unui 

teritoriu  a unei localităţi, a circulaţiei şi a zonificărilor respectiv zonele mari în care ştim 

că se pot construi locuinţe de un anume fel ori zone industriale. Odată ce s-au stabilit 

limitele intravilanului care, mă rog, am avut foarte multe discuţii cu Ministerul de resort. 

Odată cu limita de sus, cu pădurea au fost celelalte discuţii legate de păşunile din zonă şi 

cele legate de reţelele majore respectiv Transelectrica, Transgaz şi din zona de autorizare 

care, iarăşi au trebuit scoase din intravilanul localităţii pentru a putea primi aviz.  

  Iarăşi o specificitate extrem de importantă  a oraşului nostru este cea a zonelor 

istorice care, de data aceasta sunt foarte bine conturate. Şi toate zonele istorice sunt 

stabilite prin coordonate stereo 70 astfel încât să nu mai existe nici un fel de ambiguitate. 

Vreau să vă spun că prima dată avem la dispoziţie un studiu care se bazează pe ridicări 

topografice.” 

  Mircea Hava: ”Am o nelămurire. Va fi o pasarelă sau un pasaj?” 



 

 

 

  Domnul Străjan: ”Este pasarelă nu e pasaj. Pasaj e pe deasupra. Este evident că 

legătura aceasta va fi pe două  fire. Şi atunci, şi pasarela probabil tot pe două fire. Patru 

fire sunt obligatorii până în punctul când se descarcă pe bulevardul Ferdinand I. Şi după 

aceea, bineînţeles că două fire se duc acolo şi două fire merg mai departe. Asta tehnic. 

Bineînţeles că o să trebuiască un proiect făcut pentru asta. Noi ne-am bătut un pic capul 

cam cum s-ar putea rezolva. Şi eu cred că există posibilităţi în momentul de faţă  dacă nu 

s-ar mai construi nimic în zona aceasta. Există posibilităţi destul de bune să se rezolve.” 

  Mircea Hava: ”Este excepţional PUG-ul că îl avem acum, înainte de a definitiva 

proiectele pe următoarea absorbţie a banilor europeni. Este un document, care să spun aşa, 

necesar şi obligatoriu ca să îl ai  în portofoliu ca să poţi  să aduci bani europeni. Şi normal, 

pe ceea ce înseamnă PUG-ul  şi în special căile majore de acces, vom scrie proiecte. 

Sperăm să le şi putem câştiga. Vom lucra pe el cu Consiliul Judeţean  pentru că, din ceea 

ce ştiu, la ora aceasta  foarte multe sunt, cum să spun, pot să le abordeze numai consiliile 

judeţene. O să abordăm toate aceste zone  şi toată această dezvoltare în ceea ce înseamnă 

noua finanţare europeană. Să dea Dumnezeu să avem succesul pe care l-am avut până în 

2014 pentru că înseamnă dezvoltarea oraşului. E foarte bine că îl avem după atâta timp de 

avize. Îl mai are cineva în judeţ?” 

  Domnul Străjan: ”Nu.” 

  Călin Hedviga: ”Să ştiţi că am obţinut avizele în timp record. Pentru că sunt 

municipii care umblă de cinci ani după avize.” 

  Pleşa Gabriel: ”Domnule preşedinte, stimaţi colegi, domnule Primar! Eu zic că e o 

zi deosebită  azi pentru Consiliul local. Pentru că, exact cum spunea şi doamna arhitect, 

aşteptăm de mult acest PUG. Iată că îl avem! Eu mă bucur că la această oră, mie mi se 

pare mult mai uşor să văd viziunea de dezvoltare urbanistică a oraşului, unde va fi o 

anumită zonă industrailă, unde va fi zonă de agrement, unde va fi zonă de case. Remarc 

faptul că nici autostrada, între albia Mureşului şi să zicem acum fosta centură a oraşului, 

co probabil nu va mai fi sau o numim tot centură a oraşului  dar este acea zonă care, odată 

cu construcţia autostrăzii sunt convins   că vor fi interese pentru a se dezvolta anumite 

capacităţi  industriale şi va fi de bun augur  pentru cetăţenii municipiului.  Eu sincer vă 

spun, am luat cuvântul şi pentru a-i mulţumi domnului arhitect Străjan care, deşi este într-

o relaţie contractuală  cu noi categoric că întotdeauna şi-a făcut treaba strâns legat de 

aceste lucruri. Şi, domnul Primar, nu ştiu dacă s-a întâmplat sau nu s-a întâmplat dar 

sincer eu l-aş propune pe domnul arhitect Străjan măcar pentru o diplomă urbis grates sau 

altele.” 

  Mircea Hava: ”Are.” 

  Pleşa Gabriel: ”Dacă are, zic că este un eveniment mare!” 

  Mircea Hava: ”Are de mult!” 

  Călin Hedviga: ”Din 2004. Relaţia contractuală cu Primăria  este deosebită, suntem 

mândrii că îl avem! Plus că mai avem şi o relaţie de cetăţeni ai municipiului, dacă pot să 

spun şi o relaţie de prietenie. Şi eu ca şi Primar vă spun sincer. Nu ştiu dacă vrei să auzi 

sau nu vrei să auzi, indiferent de ce spun unii şi alţii şi poveştile noastre, că aşa ne place 

nouă să povestim şi să scornim pe margine, relaţia de prietenie dintre noi este ok.” 

  Pleşa Gabriel: ”Eu atât am vrut să spun. Pe mine m-a interesat PUG-ul. Ştiţi că de 

multe ori, în multe şedinte întrebam pe doamna arhitect care este situaţia cu PUG-ul, cu 



 

 

 

avizele. Eu cred că e o mare realizare. Sincer.” 

  Popa Pavel: ”Vreau să mă adresez cu aceeaşi apreciere la adresa domnului Străjan. 

Exact ceea ce domnul Primar a spus despre domnia sa şi colegul Pleşa. Vă felicit şi eu în 

calitate de veteran al acestui Consiliu local şi vă doresc să fiţi alături de noi până la adânci 

bătrâneţi. Cu toate că poate eu nu vă mai prind dar vă doresc numai bine!” 

  Raul Sebastian Tudoraşcu: ”Discuţii dacă mai aveţi la acest proiect? Nu sunt, 

atunci supun la vot. Cine este pentru aprobarea acestui proiect?” 

  ”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 18 voturi pentru.” 

 

  S-a adoptat Hotărârea nr. 158/2014. 

 

  Raul Sebastian Tudoraşcu: ”Revenim la ordinea de zi.” 

 

2. Încheierea memorandumului de înţelegere între Municipiul Alba Iulia şi Banca 

Mondiala pentru evaluarea planurilor, strategiilor şi proiectelor de dezvoltare pe 

termen lung ale Municipiului Alba Iulia.  

  Se dă cuvântul domnului Nicolae Moldovan care prezintă proiectul de hotărâre 

precum şi raportul de specialitate.  

  Se dă cuvântul d-lui consilier  Vasile Crişan  care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei Consiliului Local de studii, prognoze economico-sociale, buget, finanţe, 

servicii publice şi comerţ. 

          Vasile Crişan: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

 Se dă cuvântul d-lui consilier Raul Sebastian Tudoraşcu care prezintă raportul de 

avizare din partea Comisiei Consiliului local pentru administraţie publică locală, juridică 

şi disciplină, relaţii cu publicul, probleme ale minorităţilor, apărarea ordinii publice, 

respectarea drepturilor şi libertăţilor cetăţeneşti. 

 Raul Sebastian Tudoraşcu: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi 

nu avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

  Nicolae Moldovan: ”Este vorba de un demers care a fost încheiat de domnul 

Primar în urmă cu puţine luni  şi care priveşte o primă iniţiativă  în care administraţia 

publică locală relaţionează  în mod direct cu Banca mondială. Ea se bazează pe 

memorandumul de înţelegere semnat în 2012 de Guvernul României cu această 

instituţie şi care are ca principal obiect evaluarea politicilor de dezvoltare din România 

atât la nivel general cât şi în ceea ce priveşte anumite sectoare  principale de activitate. 

Inspiraţi de acest memorandum noi ne-am propus  şi ne-am dorit întrucât  am făcut 

studiu de caz al acestui memorandum alături de Cluj Napoca şi Brăila, Banca mondială 

evaluându-ne  pe parcursul anului trecut  atât vechiul PUG. Şi mă bucur că discutăm în 

complementaritate cu proiectul anterior dar şi planul integrat de dezvoltare urbană şi 

alte strategii pe care le-am avut aprobate  la nivelul municipiului şi am fost obiectul 

studiului  de caz al Băncii Mondiale făcut public la nivelul anului trecut. Bazându-ne 

pe această experienţă am propus Băncii Mondiale de această dată  o înţelegere directă 

Banca mondială, primăria Alba-Iulia în care proiectele viitoare ale municipiului  să fie 

evaluate din mai multe puncte de vedere, în special din perspectiva conformării 



 

 

 

acestora cu intenţiile de finanţare dar şi  cu alte posibilităţi şi oportunităţi financiare. În 

acelaşi timp, pentru a ne maximiza şansele, aşa cum spunea domnul Primar, de a 

obţine alte fonduri de finanţare nerambursabile adresabile oraşului, asocierea cu Banca 

mondială şi posibilitatea ca  la finele acestei asocieri  să avem din partea Băncii 

Mondiale o serie de recomandări care să ne avantajeze în momentele în care  vom 

depune cereri de finanţare  o considerăm de asemenea de bun augur. Şi o vedem în 

acelaşi timp şi în complementaritate  cu altă iniţiativă pe care o cunoaşteţi şi pe care 

am propus-o  de anul trecut şi se află în implementare şi anume serviciul municipal de 

raiting.” 

  Pocol Dorin: ”Am o întrebare. Pentru ce sunt cei 30 de mii de euro?” 

  Nicolae Moldovan: ”Vor acoperi deplasările. De exemplu, Banca mondială în 

Alba-Iulia şi în localităţile din împrejurimile  municipiului Alba-Iulia unde vor avea 

discuţii cu tot felul de afaceri, primari, costuri de traduceri de publicare a studiului.” 

 Raul Sebastian Tudoraşcu: ”Alte discuţii dacă mai sunt? Nu sunt, aşadar supun 

la vot. Cine este pentru  acordare?” 

 ”Fiind supusă la vot, proiectul a fost votat cu 18 voturi pentru.” 

 

  

 S-a adoptat Hotărârea nr. 138/2014 

 

 

 3. Participarea Municipiului Alba Iulia în cadrul proiectului ”Abordare 

integrată la nivelul municipiului Alba Iulia pentru reducerea discriminării şi a 

marginalizării grupurilor vulnerabile” depus pentru finanţare în cadrul Programului 

RO10 ”Copii şi tineri în situaţii de risc şi iniţiative locale şi regionale pentru reducerea 

inegalităţilor naţionale şi promovarea incluziunii sociale” 

Se dă cuvântul  domnului Nicolae Moldovan  care prezintă proiectul de hotărâre 

precum şi raportul de specialitate.  

  Se dă cuvântul d-lui consilier  Vasile Crişan  care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei Consiliului Local de studii, prognoze economico-sociale, buget, finanţe, 

servicii publice şi comerţ. 

          Vasile Crişan: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

  Nicolae Moldovan: ”Deci, este un proiect care a fost recent depus spre finanţare în 

parteneriat cu două organizaţii neguvernamentale. Prima Asociaţia de dezvoltare şi 

incluziune socială din Bucureşti respectiv Asociaţia Speromax Alba. Prima este din 

organizaţiile neguvernamentale care participă foarte activ în procesul de formare a 

politicilor publice şi în partea de consultări pentru o serie din documentele de politici 

publice elaborate  de Ministerul sănătăţii şi de către Ministerul Educaţiei. Speromax vă 

este cunoscută din activitatea lor publică la nivelul judeţului Alba şi în special municipiul 

Alba-Iulia. Este un proiect care, aşa cum am menţionat în raportul de specialitate solicită  

o finanţare totală de aproximativ 11 miliarde în bani vechi şi are o rată de finanţare de 

sută la sută în eventualitatea în care va fi aprobat aşa cum am solicitat noi. Deci, este un 

proiect în evaluare. Încă nu avem răspunsul dacă va fi sau nu va fi finanţat. Însă, în 



 

 

 

eventualitatea aceasta, pe parcursul procedurilor de evaluare ni se va solicita un 

angajament care să constituie un argument suplimentar de aprobare a proiectului am 

propus încă din timp să îl avem din partea dumneavoastră  acordat acest angajament. Şi 

dacă ni se va solicita să îl punem la dispoziţie  finanţatorului. În acelaşi timp, în egală 

măsură dacă va fi adoptat aşa cum a fost anunţat de către finanţator până în toamna 

acestui an, parte din primele cheltuieli care trebuie să fie angajate să poată fi prognozate 

corect în raport  cu ce posibilităţi mai avem  până la final de an în bugetul  oraşului.” 

  Zdrânc Daniel: ”Vreau să vă întreb în legătură cu partenerii. Pentru că avem nişte 

asociaţi. Care sunt partenerii? Costurile neeligibile conexe sau post implementare le 

suportăm doar noi sau le vor suporta şi partenerii?” 

  Nicolae Moldovan: ”Le vor suporta cotă parte şi ei mai ales în măsura …” 

  Zdrânc Daniel: ”În ce cotă?” 

  Nicolae Moldovan: ”În care vor fi generate de către ei. Dacă vor fi generate de 

către ei  vor fi în totalitate asigurate de ei.” 

  Pocol Dorin: ”În baza unui contract?” 

  Nicolae Moldovan: ”În baza acordului de parteneriat.” 

  Ioan Bogăţan: ”Acest proiect ar trebui să se desfăşoare la nivel naţional. Se face 

local. E o enclavă în România.” 

  Raul Sebastian Tudoraşcu: ”Discuţii dacă mai sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot 

aprobarea acestui proiect. Cine este pentru?”  

         „Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 18  voturi pentru.” 

 

  S-a adoptat Hotărârea nr. 139/2014 

 

  

 4. Participarea Municipiului Alba Iulia ca partener în cadrul proiectului 

”Protejează-ţi datele personale ” (Protect your personal data!)” depus spre finanţare de 

către Inspectoratul de Poliţie Judeţean Alba în cadrul Programului de finanţare 

“Drepturi fundamentale şi cetăţenie – Drepturi fundamentale şi justiţie” (Fundamental 

Rights and Citizenship – Fundamental Rights and Justice Programme) 

 Se dă cuvântul  domnului Nicolae Moldovan  care prezintă proiectul de hotărâre 

precum şi raportul de specialitate.  

  Se dă cuvântul d-lui consilier  Vasile Crişan  care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei Consiliului Local de studii, prognoze economico-sociale, buget, finanţe, 

servicii publice şi comerţ. 

          Vasile Crişan: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

 Nicolae Moldovan: ”O abordare similară ca şi la proiectul anterior. Se află în 

faza de evaluare financiară. Parteneriatul ne-a fost cerut de către Inspectoratul 

Judeţean de Poliţie Alba. Motivele sunt aceleaşi pentru care v-am supus atenţiei acest 

proiect. Dar dacă în cazul anterior nu trebuia să venim cu bani  din bugetul oraşului, în 

cazul de faţă, în cazul în care va fi aprobat, cofinanţarea solicitată bugetului local este 

4468,55 euro. Principalele beneficii fiind  o autoritate publică locală  care lucrăm cu 

date cu caracter personal sunt relaţionate de instruirea unui număr  de funcţionari 



 

 

 

publici şi contractuali care vor fi selectaţi  unei proceduri stabilite în durata de 

implementare a proiectului din interiorul Primăriei şi instruiţi pentru operarea conform 

cadrului legal  în vigoare a datelor cu caracter personal.” 

   Raul Sebastian Tudoraşcu: "Discuţii dacă aveţi? Nu sunt, aşadar supun la vot. Cine 

este pentru?"   

        „Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 16 voturi pentru şi o abţinere Pocol 

Dorin.” 

 

  S-a adoptat Hotărârea nr. 140/2014 

  

Revine în sala de şedinţă domnul consilier Jidveian Ovidiu Viorel. 

 

 5. Participarea Municipiului Alba Iulia ca partener în cadrul proiectului ”Deep 

Energy Efficient Renovation for Historic Urban Buildings” –  Acronim “DEER-4-

HUB” depus spre finanţare de către UNIVERSITY COLLEGE LONDON în cadrul 

Programului de finanţare “Orizont 2020” 

          Se dă cuvântul  domnului Moldovan Nicolae care prezintă proiectul de hotărâre 

precum şi raportul de specialitate.  

  Se dă cuvântul d-lui consilier  Vasile Crişan  care prezintă raportul de avizare din partea 

Comisiei Consiliului Local de studii, prognoze economico-sociale, buget, finanţe, servicii 

publice şi comerţ. 

          Vasile Crişan: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

    Nicolae Moldovan: ”Este un proiect în care municipalitatea din Alba-Iulia se 

asociază cu una din principalele instituţii de învăţământ superior din Marea Britanie. 

Vă este cunoscută tuturor. Obiectivul principal al acestui proiect  este de a testa o serie 

de materiale, de modalităţi prin care se poate îmbunătăţi eficienţa energetică a 

clădirilor de patrimoniu cultural istoric. Am propus ca Palatul Principiilor să fie un 

studiu de caz pentru acest proiect  în eventualitatea în care va fi aprobat. Şi el ca şi 

celelalte două se află în faza de evaluare în prezent. În plus este un argument de a 

aduce experienţa unor instituţii care au departamente de cercetare foarte avansate în 

ceea ce priveşte instrumente şi materiale  care pot să sprijine eficienţa  pentru clădirile 

publice în general şi în cele private.” 

   Pocol Dorin: ”Orizont 20?” 

   Nicolae Moldovan: ”Aşa se numeşte programul.” 

      Raul sebastian Tudoraşcu: "Discuţii dacă mai aveţi? Nu sunt, aşadar supun la vot 

cine este pentru."   

         „Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 18 voturi pentru.” 

      

S-a adoptat Hotărârea nr. 141/2014 

 

 

6. Asocierea Municipiului Alba Iulia cu Asociaţia Grupul Skepsis în vederea 

implementării proiectului Stagiune cu Skepsis.  



 

 

 

 Se dă cuvântul domnului Nicolae Moldovan  care prezintă proiectul de hotărâre 

precum şi raportul de specialitate.  

  Se dă cuvântul d-lui consilier  Vasile Crişan  care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei Consiliului Local de studii, prognoze economico-sociale, buget, finanţe, 

servicii publice şi comerţ. 

  Vasile Crişan: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem obiecţiuni 

în privinţa adoptării acestuia." 

 Se dă cuvântul d-lui consilier Raul Sebastian Tudoraşcu care prezintă raportul de 

avizare din partea Comisiei Consiliului local pentru administraţie publică locală, juridică 

şi disciplină, relaţii cu publicul, probleme ale minorităţilor, apărarea ordinii publice, 

respectarea drepturilor şi libertăţilor cetăţeneşti. 

 Raul Sebastian Tudoraşcu: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi 

nu avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

  Nicolae Moldovan: ”Este o organizaţie neguvernamentală care a organizat şi 

desfăşoară activităţi de teatru la nivelul comunităţii locale. O cunoaşteţi. Activitatea lor 

este foarte publică de câţiva ani de zile. Au câştigat o finanţare nerambursabilă pe care, de 

asemenea, am sprijinit-o financiar în urmă cu foarte puţin timp pentru organizarea 

festivalului internaţional de teatru. În cazul de faţă, tinerii de la Skepsis, majoritatea dintre 

ei voluntari ne propun o activitate constantă în care municipiul Alba-Iulia, ei să prezinte 

mai multe piese de teatru pe parcursul anului. Şi într-un proiect intitulat  Stagiunea cu 

Skepsis care în cea mai mare parte este finanţată din surse private, ne solicită şi nouă un 

sprijin financiar de 6000 ron.” 

  Raul Sebastian Tudoraşcu: ”Alte discuţii dacă mai sunt? Nu sunt, aşadar supun la 

vot proiectul de hotărâre. Cine este pentru?” 

  ”Fiind supus la vot, proiectul  a fost votat cu 18 voturi pentru.” 

      

S-a adoptat Hotărârea nr. 142/2014 

 

      7. Încheierea unui protocol de cooperare între Municipiul Alba Iulia şi Muzeul 

Naţional al Unirii Alba Iulia în vederea valorificării patrimoniului cultural istoric al 

Municipiului Alba Iulia  

  Se dă cuvântul domnului Nicolae Moldovan  care prezintă proiectul de hotărâre 

precum şi raportul de specialitate. 

  Se dă cuvântul d-lui consilier  Vasile Crişan  care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei Consiliului Local de studii, prognoze economico-sociale, buget, finanţe, 

servicii publice şi comerţ. 

  Vasile Crişan: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

 Se dă cuvântul d-lui consilier Raul Sebastian Tudoraşcu care prezintă raportul de 

avizare din partea Comisiei Consiliului local pentru administraţie publică locală, juridică 

şi disciplină, relaţii cu publicul, probleme ale minorităţilor, apărarea ordinii publice, 

respectarea drepturilor şi libertăţilor cetăţeneşti. 

 Raul Sebastian Tudoraşcu: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi 

nu avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 



 

 

 

 Nicolae Moldovan: ”Maximizarea şanselor de a  avea atracţii cât mai principale în 

municipiul Alba-Iulia presupune şi o identificare şi o întărire a parteneriatelor pe care 

Primăria le poate dezvolta în relaţia cu instituţiile publice şi private din municipiu. În 

şedinţa viitoare, proiecte oarecum similare cu cel pe care îl discutăm acum o să fie supuse 

atenţiei dumneavoastră. În esenţă, cam ceea ce dorim noi împreună cu Muzeul este să 

atragem sume de bani pe domeniul pe care Muzeul răspunde în oraş. În acelaşi timp să şi 

reglementăm colaborarea pe care, punctual, am avut-o cu Muzeul  de-a lungul timpului 

sub forma unui protocol de colaborare cu Muzeul. Lucrăm cu Muzeul nu doar pentru 

organizarea unor evenimente. În egală măsură lucrăm cu Muzeul şi pe descărcările 

arheologice, pe o serie de studii. Ei ne oferă statisticile oficiale cu privire la numărul de 

turişti care ne trec pragul.” 

 Pleşa Gabriel: ”Domnul Moldovan! Protocolul acesta are valoarea unui 

parteneriat?” 

 Nicolae Moldovan: ”Un exemplu punctual. Dacă dânşii vor scrie un proiect de 

finanţare nerambursabilă la Autoritatea pentru frontul cultural naţional pentru a-şi 

îmbunătăţi vestimentaţia gărzii romane, dacă au nevoie de o finanţare de 5%, 10%, în 

baza acestui protocol le putem acorda această finanţare. În aceeaşi măsură, dacă doresc să 

ne ia parteneri de la începutul proiectului pentru că am fi eligibili, de la bun început să ne 

ia parteneri pentru că maximizează şansele de câştig pentru ei prezenţa unei instituţii 

publice  care deşine şi un buget propriu de venituri şi avem experienţa de atragere de 

fonduri în general.” 

 Pocol Dorin: ”La descărcările arheologice, la care vă referiţi? Cele de pe domeniul 

public?” 

 Nicolae Moldovan: ”Cele care privesc ca beneficiar municipiul Alba-Iulia.” 

 Raul Sebastian Tudoraşcu: ”Discuţii dacă mai sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot. 

Cine este pentru?” 

 ”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 18 voturi pentru.” 

  

 S-a adoptat Hotărârea nr. 143/2014. 

 

 8. Participarea Municipiului Alba Iulia în cadrul proiectului ”Resurse umane 

calificate şi recalificate pentru accesul pe piaţa muncii al femeii – FEMORO”, ID 

129465, finanţat prin POSDRU 2007-2013 

     Se dă cuvântul domnului Moldovan Nicolae care prezintă proiectul de hotărâre 

precum şi raportul de specialitate. 

  Se dă cuvântul d-lui consilier  Vasile Crişan  care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei Consiliului Local de studii, prognoze economico-sociale, buget, finanţe, 

servicii publice şi comerţ. 

  Vasile Crişan: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

     Nicolae Moldovan: ”Este un proiect care a fost aprobat. Vă solicit atenţiei 

dumneavoastră acordarea dreptului de a debuta în implementarea  acestui proiect, 

respectiv cofinanţarea lui. Mai multe detalii am trecut în raportul de specialitate.” 

 RRaauull  SSeebbaassttiiaann  TTuuddoorraaşşccuu::  ””AAllttee  ddiissccuuţţiiii  ddaaccăă  mmaaii  ssuunntt??  NNuu  ssuunntt,,  aaşşaaddaarr  ssuuppuunn  



 

 

 

llaa  vvoott  pprrooiieeccttuull  ddee  hhoottăărrâârree..  CCiinnee  eessttee  ppeennttrruu??””  

  ””FFiiiinndd  ssuuppuuss  llaa  vvoott,,  pprrooiieeccttuull  aa  ffoosstt  vvoottaatt  ccuu  1188  vvoottuurrii  ppeennttrruu..””  

    

 S-a adoptat Hotărârea nr. 144/2014 

 

 9. Participarea Primarului municipiului Alba Iulia la întâlnirea partenerilor 

proiectului CitiLogo la Dundee, Marea Britanie. 

 Se dă cuvântul domnului Moldovan Nicolae care prezintă proiectul de 

hotărâre precum şi raportul de specialitate.  

  Se dă cuvântul d-lui consilier  Vasile Crişan  care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei Consiliului Local de studii, prognoze economico-sociale, buget, finanţe, 

servicii publice şi comerţ. 

  Vasile Crişan: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

 Nicolae Moldovan: ”Este un proiect în care suntem parteneri  alături de oraşe 

precum Oslo, Genova, Saragoza. A fost supus atenţiei dumneavoastră  acum un an şi  

jumătate şi l-aţi aprobat şi aţi aprobat participarea. A fost invitat să participe domnul 

Primar.” 

       Raul Sebastian Tudoraşcu: ”Discuţii dacă mai sunt? Nu sunt, aşadar supun la 

vot. Cine este pentru?” 

 ”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 18 voturi pentru.” 

 

 S-a adoptat Hotărârea nr. 145/2014 

  

 

10. Deplasarea unei delegaţii oficiale a municipiului Alba Iulia în oraşul înfrăţit 

Lanzhou, China 

     Se dă cuvântul domnului Nicolae Moldovan care prezintă proiectul de hotărâre 

precum şi raportul de specialitate. 

  Se dă cuvântul d-lui consilier  Vasile Crişan  care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei Consiliului Local de studii, prognoze economico-sociale, buget, finanţe, 

servicii publice şi comerţ. 

  Vasile Crişan: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

  Nicolae Moldovan: ”De-a lungul timpului au fost mai multe invitaţii lansate  de 

municipalitatea Lanzhou. Suntem în parteneriat din 2004. Primarul din Lanzhou a invitat 

atât conducerea Consiliului Judeţean Alba cât şi reprezentanţi ai municipiului Alba-Iulia 

pentru a participa  la un târg de investiţii care va avea loc în luna iulie. Este un târg cu 

foarte mare vizibilitate şi căutare în localitatea Lanzhou, motiv pentru care, dacă de-a 

lungul timpului au tot fost refuzate aceste invitaţii, de această dată se pare că s-au găsit 

posibilităţi de a organiza deplasarea şi s-a făcut proiectul.” 

  Clepan Dimitrie: ”Am o întrebare. Cine va merge?” 

  Mircea Hava: ”Eu am propus. Eu şi doi consilieri. Domnul Pleşa şi domnul 

Tudoraşcu.” 



 

 

 

  Raul Sebastian Tudoraşcu: ”Discuţii dacă mai aveţi la acest proiect? Nu sunt, 

aşadar supun la vot. Cine este pentru?” 

”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 18 voturi pentru.” 

 

  S-a adoptat Hotărârea nr. 146/2014 

 

 11. Aprobarea listei de priorităţi pe anul 2014 în vederea repartizării locuinţelor 

pentru tineri, destinare închirierii 

        Se dă cuvântul doamnei Luminiţa Fara care prezintă proiectul de hotărâre precum 

şi raportul de specialitate. 

 Se dă cuvântul d-lui consilier Domuţa Iulius Viorel care prezintă raportul de 

avizare din partea Comisiei Consiliului Local pentru activităţi ştiinţifice, învăţământ, 

cultură, sănătate, protecţie socială, culte, sport, agrement, turism şi protecţia copilului. 

            Domuţa Iulius Viorel: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu 

avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

   Luminiţa Fara: ”În cursul acestui an au devenit vacante trei locuinţe ANL. 

Dosarele care au fost actualizate le-am punctat rezultând lista de priorităţi pentru 2014. 

Este vorba despre un apartament în Ampoi 3 şi două garsoniere în Ampoi 1. Din cele 

vechi.” 

  Raul Sebastian Tudoraşcu: ”Discuţii dacă mai sunt? Nu sunt, aşadar supun la 

vot. Cine este pentru?” 

  ”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 18 voturi pentru.” 

 

  S-a  adoptat Hotărârea nr. 147/2014 

 

 12. Repartizarea unor locuinţe pentru tineri, destinate închirierii, rămase vacante 

realizate de către Agenţia Natională pentru Locuinţe  

         Se dă cuvântul doamnei Luminiţa Fara care prezintă proiectul de hotărâre 

precum şi raportul de specialitate. 

 Se dă cuvântul d-lui consilier Domuţa Iulius Viorel care prezintă raportul de 

avizare din partea Comisiei Consiliului Local pentru activităţi ştiinţifice, învăţământ, 

cultură, sănătate, protecţie socială, culte, sport, agrement, turism şi protecţia copilului. 

            Domuţa Iulius Viorel: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu 

avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

   Luminiţa Fara: ”La proiectul nr. 12 primii trei din lista de priorităţi votată anterior 

se regăsesc la punctul 1 apartamentul familiei Surugiu Valeria Silvia, garsoniera doamnei 

Mărginean Codruţa Ioana şi domnului Ordean Nicolae.” 

  Raul Sebastian Tudoraşcu: ”Discuţii? Nu sunt, aşadar supun la vot. Cine este 

pentru?” 

 ”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 18 voturi pentru.” 

 

 S-a adoptat Hotărârea nr. 148/2014 

 

 13. Alocarea unei sume de bani pentru Clubul Sportiv Universitatea Alba Iulia, 



 

 

 

în vederea susţinerii activităţii competiţionale în anul 2014. 

 Se dă cuvântul doamnei Luminiţa Fara care prezintă proiectul de hotărâre 

precum şi raportul de specialitate. 

  Se dă cuvântul d-lui consilier  Vasile Crişan  care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei Consiliului Local de studii, prognoze economico-sociale, buget, finanţe, 

servicii publice şi comerţ. 

  Vasile Crişan: "Comisia a propus până la 250000." 

  Luminiţa Fara: ”Este vorba de alocarea sumei de până la 300000 ron pentru Clubul 

Sportiv Universitatea Alba-Iulia pentru baschet în vederea susţinerii activităţii 

competiţionale pe 2014. Suma solicitată de club a fost 600000 şi s-a propus până la 

300000. În comisie s-a propus până la 250000. Propunerea comisiei de buget până la 

250000.” 

  Mircea Hava: ”Şi proiectul cum e?” 

  Luminiţa Fara: ”Până la 300000.” 

  Mircea Hava: ”Proiectul se votează.” 

  Raul Sebastian Tudoraşcu: ”Alte discuţii dacă mai sunt? Nu sunt, aşadar supun 

la vot. Cine este pentru aprobarea acestui proiect cu propunerea de alocare a sumei de 

până la 300000?” 

        ”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 14 voturi pentru şi 4 abţineri Pocol 

Dorin, Zdrânc Daniel, Crişan Vasile, Şerdean Dorin Pavel.” 

 

 S-a adoptat Hotărârea nr. 149/2014 

  

  

       14. Alocarea unor sume de bani din bugetul local pe anul 2014, pentru activităţi 

culturale 

 Se dă cuvântul doamnei Luminiţa Fara care prezintă proiectul de hotărâre 

precum şi raportul de specialitate. 

  Se dă cuvântul d-lui consilier Domuţa Iulius Viorel care prezintă raportul de 

avizare din partea Comisiei Consiliului Local pentru activităţi ştiinţifice, învăţământ, 

cultură, sănătate, protecţie socială, culte, sport, agrement, turism şi protecţia copilului. 

            Domuţa Iulius Viorel: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu 

avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

  Luminiţa Fara: ”Este vorba la art. 1 de alocarea sumei de 3000 lei  pentru Şcoala Avram 

Iancu, Zilele Şcolii în perioada 28 - 30 mai. 

  La articolul 2  suma de 1500 ron pentru domnul Ironim Munteanu pentru tipărire volum 

Cărţi cu dedicaţie.” 

  Raul Sebastian Tudoraşcu: ”Avizul comisiei?” 

  Sandu Cornel Stelian: ”La articolul 1 avizul este favorabil iar la articolul 2 avizul este 

nefavorabil.” 

  Pleşa Gabriel: ”Propunerea a fost 5000. Dar aici în proiect scrie 3000. Cât a dat comisia, 

nu? Aici este dilema.” 

  Sandu Cornel Stelian: ”Sunt două articole.” 

  Raul Sebastian Tudoraşcu: ”Şcoala Avram Iancu 3000.” 



 

 

 

  Sandu Cornel Stelian: ”5000 au cerut. Propunerea este de 3000 cu aviz favorabil. Şi 

articolul 2, nu că nu am vrea dar abia s-a ieşit din cercul acela vicios unde venea toată 

lumea şi cerea. Şi dacă acum am zice că da, peste o săptămână iarăşi ar fi 10 cereri.” 

  Raul Sebastian Tudoraşcu: ”Propunerea comisiei este să nu se dea.” 

   Pleşa Gabriel: ”Deci, sigur la evenimentul de la Şcoala Avram Iancu am fost câţiva 

dintre consilieri. A fost domnul viceprimar Şerdean. A fost un eveniment deosebit. În 

afară de faptul că s-a creat acolo, a fost doamna directoare din primărie şi am constatat, eu 

cred că sunt în asentimentul tuturor că s-a făcut un lucru foarte frumos acolo. Adică,    s-a 

creat o alee frumoasă în mijlocul căreia este bustul lui Avram Iancu. Vă spun cu toată 

sinceritatea că a fost un eveniment deosebit. Şi cheltuielile au fost mari, au fost mulţi 

sponsori şi eu chiar cred că merită să acordăm suma respectivă.” 

 Raul Sebastian Tudoraşcu: ”Votăm pe articole.  

 Art.1  Aprobă alocarea sumei de 3.000 lei din bugetul local pe anul 2014 – 

capitol cultură – pentru organizarea de către Şcoala cu clasele I – VIII Avram Iancu  a 

manifestărilor ocazionate de Zilele Şcolii, în perioada 28 - 30 mai 2014.  Cine este 

pentru aprobare?” 

 ”Fiind supus la vot, articolul 1 a fost votat cu 17 voturi pentru şi o abţinere 

Petric Vasile.” 

 Art.2 Alocarea sumei de 1500 lei  din bugetul local pe anul 2014 - capitol 

cultură - domnului Muntean Ironim pentru tipărirea volumului "Cărţi cu dedicaţie", 

întrucât nu s-a întrunit numărul de voturi. Supun la vot articolul 2. Cine este pentru 

aprobare?” 

 Fiind supus la vot, articolul 2 a fost votat cu 1 vot pentru aprobare Jidveian 

Ovidiu Viorel şi 17 voturi împotrivă Sandu Cornel Stelian, Paul Voicu, Popa Pavel, 

Domuţa Iulius Viorel, Petric Vasile, Rareş Buglea, Pocol Dorin, Zdrânc Daniel, Pleşa 

Gabriel, Crişan Vasile, Clepan Horaţiu, Oneţiu Cornelia Maria, Ioan Bogăţan, Raul 

Sebastian Tudoraşcu, Şerdean Dorin Pavel, Presecan Marius.” 

 

  S-a adoptat Hotărârea nr. 150/2014 

 

   

15. Aprobarea tarifului minim pentru serviciile de pază prestate de către Serviciul 

Poliţia locală Alba Iulia. 

  Se prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul de specialitate.  

  Se dă cuvântul d-lui consilier  Vasile Crişan  care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei Consiliului Local de studii, prognoze economico-sociale, buget, finanţe, 

servicii publice şi comerţ. 

  Vasile Crişan: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

  Paul Voicu: ”Vă spun eu aici câteva cuvinte. Din cauza salariului minim pe 

economie care, ştiţi că s-a modificat. E singura problemă cu care se vine. Majorarea 

serviciilor noastre către terţi. Se face cu serviciul de pază  de la Poliţia locală. Alte 

probleme nu sunt. S-a majorat preţul pe oră.” 

  Raul Sebastian Tudoraşcu: ”Discuţii dacă aveţi la acest proiect? Nu sunt, aşadar 



 

 

 

supun la vot. Cine este pentru?” 

  ”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 18 voturi pentru.” 

  

  S-a adoptat Hotărârea nr. 151/2014 

 

  Părăsesc sala de şedinţă domnii consilieri Zdrânc Daniel şi Sandu Cornel Stelian. 

 

  

 16. Modificarea anexei 1 a Hotărârii nr. 22/2014 a Consiliului local  cu privire 

la aprobarea redistribuirii pe obiective de investiţii a creditului bancar contractat în 

2013. 

          Se dă cuvântul doamnei Silvia Moldovan care prezintă proiectul de hotărâre 

precum şi raportul de specialitate. 

  Se dă cuvântul d-lui consilier  Vasile Crişan  care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei Consiliului Local de studii, prognoze economico-sociale, buget, finanţe, 

servicii publice şi comerţ. 

  Vasile Crişan: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

 

  Revine în sala de şedinţă domnul consilier Zdrânc Daniel. 

 

 Silvia Moldovan: ”În 2012 s-a aprobat prin HCL nr. 171/2012 contractarea 

unei finanţări rambursabile pentru constituirea resurselor necesare realizării 

obiectivelor de investiţii majore finanţate prin POR 2007-2013. Prin HCL nr. 

264/2012 şi HCL nr. 22/2014 s-a aprobat redistribuirea creditului. Pentru că, la această 

dată cea mai mare parte a contractelor angajate  cu susţinere financiară parţială din 

credit  sunt finalizate sau sunt în curs de finalizare este necesară o redistribuire a 

valorii creditului.” 

 Raul Sebastian Tudoraşcu: ”Supun la vot proiectul de hotărâre. Cine este 

pentru?” 

 ”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 16 voturi pentru şi o abţinere 

Oneţiu Cornelia Maria.” 

 

 S-a adoptat Hotărârea nr. 152/2014 

 

 17. Modificarea  anexei 1 a Hotărârii nr. 20/2014 a Consiliului local cu privire 

la aprobarea utilizării sumelor din excedentul bugetului local al anului 2013 ca sursă 

de finanţare a cheltuielilor secţiunii de dezvoltare. 

          Se dă cuvântul doamnei Silvia Moldovan care prezintă proiectul de hotărâre 

precum şi raportul de specialitate. 

  Se dă cuvântul d-lui consilier  Vasile Crişan  care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei Consiliului Local de studii, prognoze economico-sociale, buget, finanţe, 

servicii publice şi comerţ. 

  Vasile Crişan: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 



 

 

 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

 Silvia Moldovan: ”Faţă de ceea ce am spus în raport aş vrea să vă spun câteva 

lucruri. Unde am scăzut şi unde am pus. Dacă sunteţi interesaţi. Deci, am renunţat la 

un obiectiv cu cheltuială mare nominalizată la începutul anului.  Este vorba de 

modernizarea zonei de agrement Schit. Şi banii care erau nominalizaţi în acel obiectiv 

i-am redistribuit pe obiective care deocamdată sunt de interes mare.” 

 Raul Sebastian Tudoraşcu: ”Supun la vot proiectul de hotărâre. Cine este 

pentru?” 

 ”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 14 voturi pentru, o abţinere 

Clepan Dimitrie şi 2 voturi împotrivă Vasile Crişan, Jidveian Ovidiu Viorel.” 

 

 S-a adoptat Hotărârea nr. 153/2014 

 

 Revine în sala de şedinţă domnul consilier Sandu Cornel Stelian. 

 

 Pleşa Gabriel: ”Domnule preşedinte. Aş vrea să spun câteva cuvinte. Ştiu că 

votul a trecut. Ştiu că am vorbit şi la comisie cu doamna directoare. Se pare că se va 

reuşi refuncţionalizarea sau refacerea completă a pieţei din centru.” 

 Raul Sebastian Tudoraşcu: ”Avem un punct pe ordinea de zi.” 

 Petric Vasile: ”Vreau să întreb dacă bazinul va mai funcţiona? Ştrandul va 

funcţiona anul acesta?” 

 Paul Voicu: ”Nu. Atât de mari sunt pierderile şi investiţiile acolo încât nu are 

rost!” 

 Mircea Hava: ”Vă rog să fiţi atenţi ce urmează. Dacă aprobaţi cumpărarea de 

teren acolo, proiectul se face repede şi sperăm  ca în anul acesta  să fie gata în spate la 

bazin.” 

 

 18. Aprobarea DALI pentru obiectivul ”Reparaţii capitale străzi municipiul 

Alba Iulia – strada Brânduşei”. 

 Se dă cuvântul doamnei Silvia Moldovan care prezintă proiectul de hotărâre 

precum şi raportul de specialitate. 

 Se dă cuvântul d-lui consilier Pocol Dorin care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, 

ecologice, protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice şi de 

arhitectură. 

         Pocol Dorin: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia.” 

  Silvia Moldovan: ”Este o investiţie care ar putea să relaţioneze cu proiectele 

Consiliului Judeţean.” 

 Raul Sebastian Tudoraşcu: ”Supun la vot proiectul de hotărâre. Cine este 

pentru?” 

 ”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 18 voturi pentru.” 

 

 S-a adoptat Hotărârea nr. 154/2014 



 

 

 

 

 19. Aprobarea DALI pentru obiectivul ”Reparaţii capitale străzi municipiul 

Alba Iulia – strada 9 Mai, Timotei Cipariu, Aurel Vlaicu, Toporaşilor, Fantânele, 

Ghioceilor, Iederii, Salcâmului, Crişan, Cetăţii şi Aron Pumnul” 

 Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUZ-ul  precum şi raportul de 

specialitate. 

 Se dă cuvântul d-lui consilier Pocol Dorin care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, 

ecologice, protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice şi de 

arhitectură. 

         Pocol Dorin: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia.” 

 Silvia Moldovan: ”Este un lot de străzi pe care s-a intervenit anul trecutsau 

urmează să se intervină pentru înlocuirea reţelelor de apă.” 

 Pocol Dorin: ”Eu am o întrebare care poate să rămână retorică. Eu nu înţeleg 

de ce se fac atâtea reparaţii capitale pe străzi care, totuşi, nu sunt foarte rele cum e 

Aurel Vlaicu, Toporaşilor, în timp ce în zonele noi nu se face nimic! Vă dau un 

exemplu. Spre Parcul Dendrologic, în continuarea bulevardului Victoriei şi alte 

exemple.” 

 Raul Sebastian Tudoraşcu: ”Către Parcul Dendrologic se lucrează.” 

 Pocol Dorin: ”Nu e trecut aici!” 

 Mircea Hava: ”Este licitată de mult. De vreo trei luni de zile.” 

 Pocol Dorin: ”Mai sunt 200 de străzi noi care se tot  amână. Nu aţi înţeles 

ideea. De ce nu faceţi străzile mai noi şi care sunt mult mai ieftine?” 

     Raul Sebastian Tudoraşcu: ”Supun la vot proiectul de hotărâre. Cine este 

pentru?” 

 ”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 18 voturi pentru.” 

 

 S-a adoptat Hotărârea nr. 155/2014 
 

 20. Avizarea cumpărării unui teren situat în intravilanul municipiului Alba Iulia 

pentru extinderea incintei Bazinului Olimpic. 

Se dă cuvântul doamnei Silvia Moldovan care prezintă proiectul de hotărâre şi 

raportul de specialitate. 

      Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

          Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

  Silvia Moldovan: „Am propus avizarea pentru că, după ce va fi negocierea  să se 

aprobe şi cumpărarea efectivă. În acest sens am bugetat din excedent suma care a fost 

propusă  de proprietarul acelui imobil.” 

  Paul Voicu: „Doamna Silvia, vă ajut eu. În partea dreaptă vedem lotul cu 

bazinul. E vorba de această formă. Aici cumpărăm? Partea aceasta. Da?” 

  Silvia Moldovan: „Da. E şi o formă destul de ciudată. Această întregire ar ajuta 



 

 

 

foarte mult la dezvoltarea acelei dorinţe a noastre de a construi acel bazin de înot şi tot 

ceea ce înseamnă agrement pe perioada de vară în relaţie cu investiţiile care sunt 

realizate deja la bazin. Mă refer la panourile solare care produc căldură, mă rog, apa 

caldă care se poate folosi şi pentru încălzirea apei  din bazine. Şi tot ceea ce înseamnă 

control şi măsuri de monitorizare a calităţii apei.” 

  Ioan Bogăţan: „Comisia propune la articolul 2 din proiect o completare. 

Pornirea licitaţiei de la 50 de euro cât oferă proprietarul faţă de evaluator care zice 60 

de euro. Bine. Proprietarul ne oferă 50 de euro.  Doamna are şi o ofertă scrisă.” 

  Silvia Moldovan: „Noi am făcut  raport de evaluare. Că aşa trebuie.” 

  Pleşa Gabriel: „Nu. Dar nu era scris ce zice domnul Bogăţan.” 

  Silvia Moldovan: „În articolul 2 era însuşirea raportului în care am spus că 

comisia  a fost de acord şi să plecăm în negociere cu preţul oferit de proprietar.” 

  Raul Sebastian Tudoraşcu: „La articolul 2 nu se însuşeşte atunci. Îl scoatem că 

se însuşeşte.” 

  Silvia Moldovan: „Da. Se scoate.” 

  Mircea Hava: „Nu se însuşeşte şi se porneşte de la propunerea făcută de 

proprietar.” 

  Aurica Groza: „Dacă îmi permiteţi. Se însuşeşte. Însă, să se pună un alt alineat 

pentru că noi nu putem să facem negocierea altfel. Trebuie să ai expertiză.” 

  Mircea Hava: „Da. Aveţi dreptate, doamna Aurica.” 

  Aurica groza: „La articolul 2 se completează cu un alt alineat în care se scrie: se 

aprobă începerea negocierii de la preţul de nu ştiu cât.” 

  Mircea Hava: „Voi trebuia să însuşiţi raportul şi pe urmă să aduceţi sub 50 de 

euro! Şi noi, vă felicitam în faţa publicului!” 

  Raul sebastian Tudoraşcu: „La articolul 2, preţul de pornire al negocierii cu 

comisia este de 50 de euro.” 

  Pleşa Gabriel: „Cu TVA cu tot.” 

  Mircea Hava: „Domnul Pocol! E bun preţul?” 

  Pocol Dorin: „Este mai mult decât bun.” 

  Raul Sebastian Tudoraşcu:  ”Discuţii dacă mai sunt la acest proiect? Nu sunt, 

aşadar supun la vot cine este pentru aprobarea acestui proiect cu amendamentul 

propus.” 

  ”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 18 voturi pentru.” 

S-a adoptat Hotărârea nr. 156/2014 

 

 21. Aprobarea documentaţiei tehnico-economice pentru obiectivul ”Reabilitate 

Piaţa agroalimentară Centru – Alba Iulia ” 

  Se dă cuvântul doamnei Silvia Moldovan care prezintă proiectul de hotărâre şi 

raportul de specialitate. 

      Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

          Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 



 

 

 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

  Pocol Dorin: „Vreau să spun: în sfârşit! Cu asta am terminat!” 

  Silvia Moldovan: „Vreau să vă rog o modificare legată de indicatori. După a 

analiză mai amănunţită a acestei documentaţii am văzut că nu erau cuantificate 

costurile pentru repararea respectiv reabilitarea infrastructurii care rezolvă accesul 

către această piaţă. Şi, este vorba despre cele trei relaţii principale. Din strada Nicolae 

Bălcescu, Moţilor şi din Şipotului sau cum îi spunem noi acum. Deci, aceste platforme 

nu erau cuprinse şi ca atare am rugat proiectantul să le calculeze. Şi de aceea vă rog să 

aprobaţi modificarea indicatorilor pe care eu i-am prezentat acolo, indicatorul corect 

fiind: valoarea investiţiei 3641846 mii lei echivalentul a 822,550 mii euro. Deci, sunt 

nişte modificări pe care vă rog să le aprobaţi.” 

  Pleşa Gabriel: „Aceasta este singura?” 

  Silvia Moldovan: „Da.” 

  Pleşa Gabriel: „Doar un minut. Ne bucurăm categoric toţi că refacem piaţa din 

centru. Ei! Profit de ocazie. Eu am spus-o şi la comisie şi chiar aş vrea să propun şi 

aici în plen să încercăm să rezolvăm problema pieţii din Cetate. Ştim că ne doare pe 

toţi problema pieţei din Cetate.  Ştim ce probleme întâmpinăm acolo de ani de zile cu 

trei proprietari care nu se înţeleg. Nu se poate face un proiect comun. Eu aş face un 

apel la dumneavoastră să studiem pe viitor, să avem o poziţie mai fermă faţă de acel 

loc din piaţa Cetate şi să încercăm să facem un proiect edilitar acolo. Am vorbit cu 

colegul Costinaş la comisie. Până la urmă se poate studia inclusiv posibilitatea de 

expropriere în folosul comunităţii. Adică, vreau să vă spun următorul lucru. Este păcat 

că avem atâta populaţie în Cetate şi că nu există o piaţă civilizată acolo datorită unor 

neînţelegeri, nu mă interesează şi nici nu ne interesează pe noi. Dacă nu, găsim un alt 

loc cum ar fi Piaţa Pascu. Dar şi acolo am impresia că nu este totul al nostru sau nu 

este al nostru. Să încercăm să forţăm nota pentru acea piaţă să o rezolvăm. Este o idee 

a mea pe care am împărtăşit-o şi colegilor din comisie. Am văzut că şi dânşii o 

împărtăşesc. Şi vreau să o spun şi în plen pentru că nu am nici un fel de teamă să spun 

acest lucru.” 

  Paul Voicu: „Dar domnul Pleşa! Aţi fost consilier când noi aici, în Consiliul 

local, acum vreo trei ani, dacă îmi aduc bine aminte, vreo jumătate de an cu nu ştiu 

câte PUZ-uri, PUD-uri făcute de domnul Fleschin. Vă aduceţi aminte?” 

  Pleşa Gabriel: „Da.” 

  Paul Voicu: „Şi după un an de zile nu s-a putut face nimic.” 

  Pleşa Gabriel: „Îmi aduc aminte foarte bine. Dar va trebui să găsim o rezolvare 

cumva acolo.” 

  Mircea Hava: „Atâta timp, şi o spun în cunoştinţă de cauză  şi poate să noteze 

toată lumea, cât instituţiile statului care sunt abilitate să dea avize, vor da avize în jegul 

de acolo nu o să putem face nimic! Ştiţi prea bine ce am făcut, unde am ajuns, ne-am 

judecat! Am ajuns pe urmă  că eu am ceva personal! Nu am nimic cu nimeni! Păi dacă 

doriţi, doamna Silvia vă poate pune la dispoziţie şi un studiu frumos făcut în 3D. S-au 

certat între ei după aceea. Singura greşeală a noastră a fost că am mers pe încredere, 

discutasem luni de zile cu ei cum să facem, pe unde să intre, că nu ne-am dus la notar. 

Atunci ne puteam duce. Dar ce făceam?  Nu doreau nici acolo! Era o chestiune. Pe 



 

 

 

urmă, noi am încercat să închidem zona că este insalubră. S-a făcut expertiză tehnică, 

că o să cadă pe ei clădirea. Expertul a spus că trebuie totul demolat şi reparat.  Pe urmă 

am spus că nu mai dăm autorizaţie. Nu puteam să nu mai dăm autorizaţie pentru că 

după aceea, mă întrebau şi era abuz în funcţie  când ei aveau autorizaţie de la cutare, 

cutare, cutare. Ştiţi prea bine de la cine. Dacă lucrurile acestea se tratează aşa o să 

vedem împreună cum abordăm problema.  Eu am avut discuţii. Şi să ştiţi că am avut 

încă odată discuţii cu ei. Ei cred că acolo avem un party free! Ştiţi că l-am rugat să îşi 

transforme hala aceea în piaţă. Dumneavoastră aţi fost de acord şi cu copertinele care, 

aţi văzut ce  a ieşit până la sfârşit! A ieşit piaţă!” 

  Petric Vasile: „Parcare!” 

  Mircea Hava: „Parcare care s-a transformat în ce vreţi dumneavoastră! Aveţi 

dreptate. Să găsim până la urmă o altă zonă mai bună în care să se ducă poporul. Sper 

să găsim o zonă în apropiere. Există ceva. Dar iarăşi venim în chestia cu blocurile, cu 

cetăţenii, să se facă ceva! Pe urmă iar apar discuţii: piaţa aceasta va funcţiona sau nu? 

Din punct de vedere al regulilor sanitare şi a tot ceea ce înseamnă piaţa aceasta, trebuia 

închisă alaltăieri! Vrea să o închidă cineva? Ne va ajuta cineva? Pentru că aici lucrurile 

nu se fac pentru oraş! Aici se fac împotriva lui cutare, cutare, cutare! Le place în 

mizerie! Eu vreau să vă spun că, dacă toată lumea ar dori treaba aceasta s-ar putea 

rezolva. Să ştiţi că am găsit o zonă foarte interesantă. Fostul Vinalcool. Acolo s-ar 

putea face. Dar garantăm că vom putea muta zona când aceasta funcţionează?” 

  Pleşa Gabriel: „Aici este un vad important.” 

  Raul Sebastian Tudoraşcu:  ”Revenim la proiectul nr. 21. Discuţii dacă mai sunt 

la acest proiect? Nu sunt, aşadar supun la vot cine este pentru?” 

  ”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 18 voturi pentru.” 

 

  S-a adoptat Hotărârea nr. 157/2014 

 

 

 Raul Sebastian Tudoraşcu: „Proiectul nr. 22 a fost discutat. Trecem la proiectul nr. 

23.” 

  Părăseşte sala de şedinţă domnul consilier Ioan Bogăţan. 

 

  23. Aprobarea unor documentaţii de urbanism :  

  

 

 Art.1 Aprobă Planul Urbanistic de Detaliu „CONSTRUIRE SPATIU 

COMERCIAL SI ADMINISTRATIV, ALBA IULIA , STR.TUDOR 

VLADIMIRESCU, NR.69, solicitant SC AGRO-SILVA SRL”, conform planului de 

situatie anexat. 

 Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUD-ul precum şi raportul de 

specialitate. 

 Se dă cuvântul d-lui consilier Pocol Dorin care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, 



 

 

 

ecologice, protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice şi de 

arhitectură. 

         Pocol Dorin: “Comisia a avizat favorabil  acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia.” 

        Călin Hedviga: ”Propune o remodelare a intersecţiei între Emil Racoviţă şi Tudor 

Vladimirescu în situaţia în care s-a propus demolarea acestei incinte  şi reconstruirea 

unei clădiri pentru spaţiu comercial şi clădire administrativă.” 

  Raul Sebastian Tudoraşcu: ”Discuţii dacă mai sunt? Nu sunt, aşadar supun la 

vot cine este pentru aprobare.” 

 ”Fiind supus la vot, articolul 1 a fost votat cu 17 voturi pentru.”  

 

  Art.2: Aprobă Planul Urbanistic de Detaliu „ CONSTRUIRE 4 LOCUINTE 

INSIRUITE SI IMPREJMUIRE, ALBA IULIA, STR. SALISTE, NR.8, solicitant 

DUMITRU ADRIAN SI DUMITRU EMANUELA”, conform planului de situatie 

anexat. 

 Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUD-ul precum şi raportul de 

specialitate. 

 Se dă cuvântul d-lui consilier Pocol Dorin care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, 

ecologice, protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice şi de 

arhitectură. 

         Pocol Dorin: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia.” 

 Călin Hedviga: ”Lângă cartierul La Recea la strada Sălişte spre cartierul Dealul 

Furcilor este un teren cu o suprafaţă suficient de mare pentru realizarea  a patru 

locuinţe înşiruite şi a căror volumetrie o vedeţi.” 

 Raul Sebastian Tudoraşcu: ”Alte discuţii? Nu sunt, aşadar supun la vot. Cine 

este pentru?” 

 ”Fiind supus la vot, articolul a fost votat cu 17 voturi pentru.” 

 

  

 Art.3  : Aprobă Planul Urbanistic Zonal „CONSTRUIRE LOCUINTE 

INDIVIDUALE , ALBA IULIA, STR. CIUCASULUI NR.29, solicitant S.C. MILBA 

CASA S.R.L.”, conform planului de situatie anexat.  

 Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUZ-ul precum şi raportul de 

specialitate. 

 Se dă cuvântul d-lui consilier Pocol Dorin care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, 

ecologice, protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice şi de 

arhitectură. 

         Pocol Dorin: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia.” 

 Călin Hedviga: ”La art. 3 construire locuinţe individuale. Este de fapt o 

documentaţie de urbanism care se aprobă în cartierul Bărăbanţ şi constă în prelungirea 



 

 

 

străzii Ciucaş, în vederea realizării a cinci loturi. Strada este înfundată, locuinţe 

individuale, regim de înălţime P + 1 + M.” 

 Raul Sebastian Tudoraşcu: ”Alte discuţii? Nu sunt, aşadar supun la vot. Cine 

este pentru?” 

 ”Fiind supus la vot, articolul a fost votat cu 17 voturi pentru.” 

 

  Art.4 Aprobă Planul Urbanistic de Detaliu „AMPLASARE STATIE FIXA DE 

TELEFONIE MOBILA ORANGE GSM, IMPREJMUIRE INCINTA SI 

ALIMENTARE CU ENERGIE ELECTRICA, ALBA IULIA - PACLISA, F.N., 

solicitant SC ORANGE ROMANIA SA”,  

 Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUD-ul precum şi raportul de 

specialitate. 

 Se dă cuvântul d-lui consilier Pocol Dorin care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, 

ecologice, protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice şi de 

arhitectură. 

         Pocol Dorin: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia.” 

 Călin Hedviga: ”Luna trecută aţi votat amânarea pentru staţia de telefonie 

mobilă Orange din motivul că nu era completă consultarea populaţiei. Vă arăt unde 

este amplasată această staţie. Este în extravilanul localităţii şi în extravilan faţă de 

propunerea PUG-ului. Pentru consultarea populaţiei vă prezint următoarele etape: 

etapa 1 în cadrul căreia s-a făcut notificare publică şi s-au depus panourile.” 

         Pocol Dorin: „Este în Pâclişa?” 

           Călin Hedviga: „Da. La etapa2 s-a realizat raport, declaraţiile vecinilor. În etapa 3 

atât în ziar cât şi în holul Primăriei a fost depusă informarea. Uitaţi-vă că s-a făcut 

consultarea. Vă prezint  că această staţie este departe de zona rezidenţială.” 

  

 Revine în sală domnul consilier Ioan Bogăţan. 

 

 Pocol Dorin: „Faţă de ce cartier?” 

 Călin Hedviga: „Faţă de Pâclişa. Aceasta este strada Carpenului. Acesta este 

extravilanul cu roşu. Şi aici este amplasamentul. De ce am vrut să intru în detaliu? 

Pentru că era cu totul deosebit faţă de ceea ce se întâmpla la Miceşti unde nu am putut 

aproba pentru că era prea aproape de cartierul de locuinţe individuale.” 

 Popa Pavel: „O întrebare doar. Dacă cetăţenii de la Oarda de Sus care nu au 

semnal, pot să prindă?” 

 Raul Sebastian Tudoraşcu: „Dau cuvântul specialiştilor.” 

 Doamna de la Orange: „Dacă dumneavoastră mergeţi sus pe deal şi de acolo se 

vede Oarda, atunci da. Dacă de acolo se vede localitatea.” 

 Raul Sebastian Tudoraşcu: ”Alte discuţii? Nu sunt, aşadar supun la vot. Cine 

este pentru?” 

 ”Fiind supus la vot, acesta a fost votat cu 18 voturi pentru” 

 



 

 

 

   Art.5 Se stabileste, pentru documentatiile de urbanism PUD de la art.1 ,  art.2 

şi art. 4 perioada de valabilitate de 3 ani. 

 Călin Hedviga: ”Este vorba de perioada de valabilitate.” 

 Raul Sebastian Tudoraşcu: ”Discuţii? Nu sunt, aşadar supun la vot. Cine este 

pentru?” 

 ”Fiind supus la vot, articolul a fost votat cu 18 voturi pentru.” 

 

   Art.6  Se stabileste, pentru documentatia de urbanism PUZ de la art.3 perioada 

de valabilitate pana la aprobarea unei alte documentatii de urbanism pe terenul 

reglementat. 

 Raul Sebastian Tudoraşcu: ”Discuţii? Nu sunt, aşadar supun la vot. Cine este 

pentru?” 

 ”Fiind supus la vot, articolul a fost votat cu 18 voturi pentru.” 

 

  Raul Sebastian Tudoraşcu: ”Supun la vot proiectul de hotărâre nr. 23 împreună 

cu articolele. Cine este pentru?” 

  ”Fiind supus la vot, proiectul împreună cu articolele a fost votat cu 18 voturi 

pentru.” 

 

  S-a adoptat Hotărârea nr. 159/2014 

 

   

  24. Propunerea de atribuire în proprietate a terenului aferent caselor proprietate 

particulară 

Se dă cuvântul doamnei Aurica Groza care prezintă proiectul de hotărâre şi 

raportul de specialitate. 

      Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

          Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

  Aurica Groza: „Este art. 36 din Legea nr. 18, republicată care prevede: toate 

terenurile trecute în proprietatea statului  în baza Legii nr. 58/74 pot fi restituite foştilor 

proprietari. Avem un proprietar a cărui teren a fost trecut  în baza Legii nr. 58 la Statul 

Român. Ca atare, este propunerea de atribuire la cerere.” 

  Raul Sebastian Tudoraşcu:  ”Discuţii dacă mai sunt la acest proiect? Nu sunt, 

aşadar supun la vot cine este pentru?” 

  ”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 18 voturi pentru.” 

 

  S-a adoptat Hotărârea nr. 160/2014 

 

 

 



 

 

 

  25. Înscrierea dreptului de proprietate a municipiului – domeniu public – asupra 

imobilului şituat în Oarda, str. Victoriei, nr. 111 – Cămin cultural 

  Se dă cuvântul doamnei Aurica Groza care prezintă proiectul de hotărâre şi 

raportul de specialitate. 

      Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

          Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

  Aurica Groza: „Avem parcelare şi înscrierea dreptului de proprietate a 

municipiului Alba-Iulia, domeniul public pe Căminul cultural Oarda de Sus în baza 

hotărârii de guvern.” 

  Raul Sebastian Tudoraşcu:  ”Discuţii dacă sunt la acest proiect? Nu sunt, aşadar 

supun la vot cine este pentru?” 

  ”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 18 voturi pentru.” 

 

  S-a adoptat Hotărârea nr. 161/2014 
 

26. Expertiza tehnică efectuată în Dosar nr. 3403/176/2014, aflat pe rol la 

Judecătoria Alba Iulia  

  Se dă cuvântul doamnei Aurica Groza care prezintă proiectul de hotărâre şi 

raportul de specialitate. 

      Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

          Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

  Aurica Groza: „SC Igiena Com vrea să îşi înscrie dreptul de proprietate pe 

spaţiu în condiţiile în care terenul să rămână proprietatea statului. Este condiţie de 

aprobare a expertizei.” 

  Raul Sebastian Tudoraşcu:  ”Discuţii dacă sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot cine 

este pentru?” 

  ”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 18 voturi pentru.” 

 

  S-a adoptat Hotărârea nr. 162/2014 

 

27. Expertiza tehnică efectuată în Dosar nr. 2823/176/2014, aflat pe rol la 

Judecătoria Alba Iulia  

 Se dă cuvântul doamnei Aurica Groza care prezintă proiectul de hotărâre şi 

raportul de specialitate. 

     Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

          Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 



 

 

 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

  Aurica Groza: „Este o rectificare de suprafaţă. Are în plus pe suprafaţă.” 

  Raul Sebastian Tudoraşcu:  ”Alte discuţii? Nu sunt, aşadar supun la vot cine este 

pentru?” 

  ”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 18 voturi pentru.” 

 

  S-a adoptat Hotărârea nr. 163/2014 

 

  28. Expertiza tehnică efectuată în Dosar nr. 9317/176/2013, aflat pe rol la 

Judecătoria Alba Iulia  

 Se dă cuvântul doamnei Aurica Groza care prezintă proiectul de hotărâre şi 

raportul de specialitate. 

      Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

          Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

  Aurica Groza: „Este în Bărăbanţ. O rectificare de suprafaţă. Aici vreau să vă 

spun că, proprietarul construcţiei are titlu de proprietate doar că suprafaţa era mai mică 

şi atunci nu îşi poate întabula în Cartea Funciară.” 

    Raul Sebastian Tudoraşcu:  ”Discuţii dacă sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot 

cine este pentru?” 

  ”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 18 voturi pentru.” 

 

  S-a adoptat Hotărârea nr. 164/2014 

 

29. Înscrierea dreptului de proprietate a municipiului Alba Iulia – domeniul 

public – asupra imobilului (tere) situat în Alba Iulia, str. Mihai Viteazu, nr. 10 

  Se dă cuvântul doamnei Aurica Groza care prezintă proiectul de hotărâre şi 

raportul de specialitate. 

      Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

          Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

  Aurica Groza: „Teren lângă Poarta 3. Am primit de la armată printr-o hotărâre 

de guvern o suprafaţă. Şi acum o înscriem în Cartea Funciară.” 

    Raul Sebastian Tudoraşcu:  ”Discuţii dacă sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot 

cine este pentru?” 

  ”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 18 voturi pentru.” 

 



 

 

 

  S-a adoptat Hotărârea nr. 165/2014 
 

30. Aprobarea încheierii unui act adiţional la contractul de asociere 

nr.30.210/2007 încheiat între Consiliul Local al municipiului Alba Iulia şi S.C.ALBA 

CONS S.A. 

 Se dă cuvântul domnului Inurean Ioan care prezintă proiectul de hotărâre şi raportul 

de specialitate. 

      Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

          Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

  Ioan Inurean: „După cum ştiţi, în şedinţele precedente aţi aprobat un PUZ cu 

extindere. Este vorba de încă 1300 şi ceva de metrii care vin în completare la terenul 

cu care avem contractul.” 

    Raul Sebastian Tudoraşcu:  ”Discuţii dacă sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot 

cine este pentru?” 

  ”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 18 voturi pentru.” 

 

  S-a adoptat Hotărârea nr. 166/2014 

 

31. Aprobarea  concesionării prin negociere directă a unui imobil (teren) situat în 

Alba Iulia, str.Arnsberg, nr.38, bl.39, ap.4     

  Se dă cuvântul domnului Inurean Ioan care prezintă proiectul de hotărâre şi 

raportul de specialitate. 

      Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

          Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

  Ioan Inurean: „Vă spun pe scurt. Preţul propus de comisie este de 20 

euro/mp/an.” 

    Raul Sebastian Tudoraşcu:  ”Discuţii dacă sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot 

cine este pentru cu propunerea comisiei?” 

  ”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 18 voturi pentru.” 

 

  S-a adoptat Hotărârea nr. 167/2014 

 

 

  32. Aprobarea  concesionării prin negociere directă a unui imobil (teren) situat 

în Alba Iulia, str.Vasile Goldiş, nr.26, bl.11AB, sc.A, ap.3 

  Se dă cuvântul domnului Inurean Ioan care prezintă proiectul de hotărâre şi 

raportul de specialitate. 



 

 

 

      Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

          Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

  Ioan Inurean: „Este vorba de aceeaşi propunere de 20 euro/mp/an.” 

    Raul Sebastian Tudoraşcu:  ”Discuţii dacă sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot 

cine este pentru cu propunerea comisiei?” 

  ”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 18 voturi pentru.” 

 

  S-a adoptat Hotărârea nr. 168/2014 

 

  33. Aprobarea  concesionării prin negociere directă a unui imobil (teren) 

situat în Alba Iulia, Piaţa Iuliu Maniu, bl.P1AB 

  Se dă cuvântul domnului Inurean Ioan care prezintă proiectul de hotărâre şi 

raportul de specialitate. 

      Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

          Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

  Ioan Inurean: „Preţul aici este propus de comisie de 30 euro /mp/an.” 

    Raul Sebastian Tudoraşcu:  ”Discuţii dacă sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot 

cine este pentru cu propunerea comisiei?” 

  ”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 17 voturi pentru şi o abţinere Zdrânc 

Daniel.” 

 

  S-a adoptat Hotărârea nr. 169/2014 

 

 

 34. Aprobarea înfiinţării ASOCIAŢIEI PROPRIETARILOR DE PĂDURE 

ALBA – APUSENI 

   Se dă cuvântul domnului Inurean Ioan care prezintă proiectul de hotărâre şi 

raportul de specialitate. 

  Ioan Inurean: „Aici comisia a cerut un aviz de amânare a acestui proiect pe 

motiv că nu s-a putut fundamenta suficient de bine şi de corect cuantumul cheltuielilor 

pe care  le avem de acum încolo cu această asociere. Dar vreau să fac nişte precizări 

pentru că, între timp am făcut un studiu mai amplu pe care să vi-l pun la dispoziţie, să 

îl aveţi în vedere. Despre ce este vorba? Primăria Alba-Iulia deţine o suprafaţă de 970 

de hectare de pădure. În principiu această suprafaţă de 1000  de hectare a fost 

administrată de Romsilva. Adică, Primăria a avut un contract de administrare cu 

Romsilva. Am reuşit să scoatem de sub tutela lui Romsilva aproximativ 170 de hectare 

pe care le-am negociat cu ocolul privat Sîpcea. E în zona Cugirului. E vorba de 



 

 

 

pădurea de la Săliştea, Cioara. Acum vă spun un calcul elementar. Cu Romsilva am 

avut şi am rămas la ora actuală cu 800 de hectare. Preţul pe care Romsilva ni-l cere la 

ora actuală este 70 de lei pe hectar plus TVA pe an.  De la 30 pornind. Deci, au tot 

crescut, au tot crescut. Casă vă arăt faptul că, cu ocolul privat Sîpcea lucrăm  cu 30 de 

lei pe an. Deci, mai puţin de jumătate.  Acum, dacă vă facem un buget despre venituri. 

Într-adevăr noi nu am venit cu toată chestia aceasta în material pentru că nu am 

considerat necesar la acel moment. Dar după ce s-au pus întrebări în comisie cred că e 

bine să le precizăm aici. Un metru cub pe hectar pe an ai voie să tai la pădure. Având 

aproximativ 1000 metrii cubi, dau exemplu acum. Deţinem acum 970 metrii cubi de 

lemn pe an.  Lemnul la metru cub, ca şi preţ mediu, pentru că noi licităm acest preţ, 

lemn de foc, lemnul e la 65 lei metru cub plus TVA. Ce constatăm? Constatăm că 

preţul pe  care ni-l ia Romsilva e mai mare decât pot eu produce din pădurea 

respectivă. Având în vedere că, pe lângă cheltuiala efectivă de contract, care v-am spus 

70 de lei plus TVA, Romsilva mai bagă cheltuieli de marcat, eliberat, documente de 

transport, întocmire acte de punere în valoare a masei de lemn, depăşesc. Deci, practic 

eu rămân în situaţia să plătesc din buzunar, cum ar veni, contractul cu Romsilva. În 

situaţia în care preţurile de la ocolul privat de care discutăm, ocol care se va întâmpla 

în zona noastră şi la care vrem să mergem cu toată cantitatea de pădure estimând să 

meargă undeva aproximativ la ocolul privat cu care deja avem un contract ar fi undeva 

la jumătate din preţul cu care suntem la Romsilva.” 

   Pocol Dorin: „Şi toată chestia aceasta influenţează asocierea?” 

   Inurean Ioan: „În această asociaţie suntem şi mulţi viitori membrii. 17 entităţi. 

În principiu, până acum am trăit fără să cheltuim alţi bani publici pentru întreţinerea 

pădurii. Dacă rămânem pe Romsilva, părerea mea este că depăşim.” 

  Mircea Hava: „Este ideea de a face asociaţie. Cred că este mult mai indicat să 

rămânem într-o asociaţie privată dacă tot discutăm de privat. Privată! A consiliilor 

locale.” 

  Inurean Ioan: „Deci, la ora actuală vă spun proporţiile. La ora actuală avem 170 

de hectare cu ocolul silvic privat Sîpcea şi restul de 800 de hectare a rămas în 

continuare cu Romsilva.” 

  Pocol Dorin: „Şi pentru ele o să plătim în continuare?” 

  Inurean Ioan: „Pentru cele 800 plătim la preţul de 70. Deci, e preţul impus de 

ei.” 

  Pocol Dorin: „Şi nu putem să ieşim?” 

  Inurean Ioan: „Păi aceasta este intenţia. Să ieşim cu toate cele 800 şi vom 

propune ulterior şi cele 170 de hectare ca să nu rămânem cu o bucată la unu şi cu o 

bucată la altul.” 

  Raul Sebastian Tudoraşcu: „Alte întrebări?” 

  Ioan Bogăţan: „Am eu o întrebare. La cap. 11 la art. 68 la venituri. Deci, având 

posibilitatea să se autofinanţeze eu nu cred că mai este nevoie  să participe cu 



 

 

 

contribuţii din partea asociaţiilor. Înscrierea da. Taxa de înscriere. Dar pe urmă să se 

precizeze exact.” 

  Inurean Ioan: „Domnule consilier! Eu am vorbit cu ei. Şi am întrebat ce au 

prevăzut acolo, la ce s-au gândit acolo? Au zis: în principiu, dacă vrem să facem un 

drum de exploatare în pădure, eu nu pot să îl fac fără banii celor care sunt în asociere.” 

  Paul Voicu: „Eu vă propun altceva. Putem lăsa acolo la articolul respectiv. L-am 

văzut, l-am studiat cu toţii. Dar oricum tot noi votăm aici când e vorba de a contribui 

cu ceva.” 

  Mircea Hava: „Dacă vor solicita ceva.” 

  Inurean Ioan: „Discuţii sunt şi cu Arhiepiscopia Romano Catolică, cu Parohia 

Ortodoxă. Sunt mulţi. Dacă tot vin în asocierea aceasta atunci s-ar putea să nu fie 

nevoie unde participăm.” 

  Mircea Hava: „Nimeni nu îşi va da banii acolo ca să îşi crească salariul! Dar 

dacă este o chestiune de investiţii, de împădurire masivă! E o formă de administrare.” 

  Inurean Ioan: „Ca procent, din totalul asociaţiei, per total asociaţia viitoare sunt 

17500 hectare. Noi sunte cu 970. Avem cel mai mult.” 

  Sandu Cornel Stelian: „5,8%.” 

 

  Părăseşte sala de şedinţă domnul Şerdean Dorin Pavel. 

 

  Pleşa Gabriel: „Doar lemn se va valorifica acolo?” 

  Inurean Ioan: „Da. Lemn. S-a pus problema cu fructe de pădure. Dar sunt zone 

numai de la 1000 de metrii în sus.” 

  Raul Sebastian Tudoraşcu: „Supun la vot. Cine este pentru?” 

  Pocol Dorin: „Pentru ce?” 

  Raul Sebastian Tudoraşcu: „Pentru proiect.” 

  Pocol Dorin: „Păi nu s-a propus amânare?” 

  Raul Sebastian Tudoraşcu: „Tocmai a lămuritt domnul Inurean.” 

  Inurean Ioan: „Aceste discuţii nu au fost la nivelul comisiei şi nu a putut lua o 

decizie în faza finală.” 

  Raul Sebastian Tudoraşcu: „Supun la vot. Cine este pentru aprobarea înfiinţării 

Asociaţiei Proprietarilor de Pădure Alba-Apuseni?” 

  „Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 14 voturi pentru şi 3 abţineri Zdrânc 

Daniel, Vasile Crişan, Jidveian Ovidiu Viorel.” 

 

  S-a adoptat Hotărârea nr. 170/2014 



 

 

 

 35. Modificarea HCL nr.166/2013 privind înscrierea dreptului de proprietate al 

municipiului Alba Iulia – domeniul privat – şi aprobarea vânzării prin negociere 

directă a unui imobil (teren) situat în Alba Iulia, str.Livezii, nr.7C 

   Se dă cuvântul domnului Inurean Ioan care prezintă proiectul de hotărâre şi 

raportul de specialitate. 

      Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

          Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

    Raul Sebastian Tudoraşcu:  ”Discuţii dacă sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot 

cine este pentru aprobarea acestui proiect?” 

  ”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 17 voturi pentru.” 

 

  S-a adoptat Hotărârea nr. 171/2014 

 

  Revine în sala de şedinţă domnul Şerdean Dorin Pavel. 

 

 36. Aprobarea Regulamentului de organizare şi funcţionare a Parcului 

Dendrologic din municipiul Alba Iulia 

 Se dă cuvântul domnului Inurean Ioan care prezintă proiectul de hotărâre şi 

raportul de specialitate. 

      Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

          Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

  Inurean Ioan: „Îl discutăm acum proiectul deoarece a fost o perioadă de o lună 

de zile expus analizei populaţiei. Nu au fost comentarii. Am propus aici, în cadrul 

regulamentului, poate ar fi bine să ştiţi, un preţ  la acces de 1 leu la copii şi 2 lei la 

adulţi. Preţul acesta îl putem modifica oricând doriţi dumneavoastră. Dar este un preţ 

modic.” 

  Sandu Cornel Stelian: „La un articol se spunea că este interzis accesul minorilor. 

Nu este cam restrictiv?” 

  Pocol Dorin: „Neînsoţiţi.” 

  Sandu Cornel Stelian: „Un copil de 17 ani nu poate merge?” 

  Zdrânc Daniel: „Şi mai este aici la art. 3, la punctul 6. Aţi scris aşa: utilizarea 

aparatelor de radio sau mijloacelor audio este interzisă.” 

  Raul Sebastian Tudoraşcu: „Cât timp a stat la consultarea populaţiei?” 

  Inurean Ioan: „O lună. Da. Este o problemă pentru că avem un microclimat cu 

păsări şi e păcat să duci un radio acolo.” 

   Mircea Hava: „Vârsta e bine 10 ani? Sau 8 ani? Spuneţi!” 

  Marius Adrian Costinaş: „10 ani neînsoţiţi.” 

   Raul Sebastian Tudoraşcu:  ”Discuţii dacă sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot 

cine este pentru aprobarea acestui proiect cu amendamentele propuse?” 



 

 

 

  ”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 18 voturi pentru.” 

 

  S-a adoptat Hotărârea nr. 172/2014 

 

37. Aprobarea vânzării prin licitaţie publică a unui imobil (teren) situat în Alba 

Iulia, str.Gemina, FN 

  Se dă cuvântul domnului Inurean Ioan care prezintă proiectul de hotărâre şi 

raportul de specialitate. 

      Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

          Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

  Inurean Ioan: „33 de metrii, preţ minim de pornire 24 de euro. Aveţi planurile în 

dosar. Pe strada Gemina. Este o fâşie de teren de 73 de metrii. Bucata de teren din 

spatele lui Doţiu.” 

  Pocol Dorin: „Pentru alineament.” 

   Raul Sebastian Tudoraşcu:  ”Discuţii dacă sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot 

cine este pentru aprobarea acestui proiect cu propunerea comisiei?” 

  ”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 18 voturi pentru.” 

 

  S-a adoptat Hotărârea nr. 173/2014 

 

 

  38. Aprobarea vânzării prin licitaţie publică a unui imobil (teren) situat în Alba 

Iulia, str.Rozelor, FN 

   Se dă cuvântul domnului Inurean Ioan care prezintă proiectul de hotărâre şi 

raportul de specialitate. 

      Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

          Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

  Inurean Ioan: „E vorba de 120 de metrii. Preţul propus este de 3120 euro plus 

TVA. Preţ minim.” 

   Raul Sebastian Tudoraşcu:  ”Discuţii dacă sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot 

cine este pentru aprobarea acestui proiect cu propunerea comisiei?” 

  ”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 18 voturi pentru.” 

 

  S-a adoptat Hotărârea nr. 174/2014 

 

 

     40. Alocarea unei sume de bani din bugetul local pentru participarea echipei 

de fotbal de juniori la turneul ”Kubala Cup” - Ungaria 



 

 

 

  Se dă cuvântul domnului Rareş Buglea care prezintă proiectul de hotărâre şi 

raportul de specialitate. 

   Rareş Buglea: „Stimaţi colegi! Echipa de juniori şi copii ai Clubului Unirea au o 

deplasare la o competiţie în Ungaria. Ei au câteva rezultate bune obţinute drept pentru 

care merită să participe şi la această competiţie. Până acum s-au descurcat. De data 

aceasta ne cer sprijinul în speranţa că teama şi reticenţa au mai trecut în rândul 

consilierilor locali. Şi, de data aceasta, pe baza temeiurilor legale eu am încercat cât de 

cât să mă documentez. Nu am găsit nici o încălcare legală dacă noi acordăm această 

sumă de bani. Nici nu ştiu şi nici nu vreau să mai intrăm în discuţia aceea, dacă 

procurorii în cercetarea pe care au făcut-o s-au legat de modul de finanţare ori sau 

legat de cu totul altceva.” 

  Şerdean Dorin Pavel: „am înţeles cu teama! Dar cu memoria ce facem?” 

  Rareş Buglea: „Şi acolo trebuie să lucrăm pentru că noi suntem membrii într-o 

asociaţie şi nu facem altceva decât să ne facem datoria.” 

  Raul Sebastian Tudoraşcu: „Domnul secretar! Aţi dat un aviz de legalitate.” 

  Domnul secretar: „Proiectul a fost făcut în două variante: aprobă/nu aprobă. Ce 

am scris acolo trebuie înţeles. Aviz de legalitate pentru varianta doi. Adică, pentru nu 

aprobă. Eu consider că pentru aprobare nu putem tocmai din motivele pe care le-aţi 

enunţat.” 

  Mircea Hava: „Domnul Buglea! Le-am spus: domnilor, nu vă mai faceţi! Faceţi-

vă asociaţie! Dar fix aceeaşi discuţie! Aceeaşi discuţie imbecilă! Şi o spun cu toată 

tăria că s-au dat bani la societate comercială. Aceasta va fi discuţia. Când iarăşi este 

legea sportului, este aici doamna Fara. Orice chestiune de fotbal care vrea să fie 

serioasă trebuie să fie organizată în societate comercială. Din punctul meu de vedere 

vă spun: pentru aceşti bani, toto acolo sunt! Facem chetă. Sunt de acord să îi ajutăm. 

Din punctul meu de vedere. Dumneavoastră faceţi cum vreţi!” 

  Rareş Buglea: „Noi, finanţarea o facem către ONG! Transferul îl face ONG-ul 

către societatea comercială!” 

  Paul Voicu: „Dacă îmi permiteţi! Eu propun Consiliului local să donăm fiecare o 

indemnizaţie de şedinţă pe o lună. Şi eu, chiar dacă sunt consilier local şi domn 

viceprimar benevol şi legea, ca pe vremea lui Ceauşescu, numai să votăm şi să 

răspundem inclusiv penal, şi noi vom da la fel bani şi vom rezolva problema.” 

  Mircea Hava: „Câţi bani le trebuie?” 

  Rareş Buglea: „2500 lei.” 

  Paul Voicu: „Ce e asta! 21 de consilieri, 100 şi ceva de lei!” 

  Mircea Hava: „22. dau şi eu.” 

  Rareş Buglea: „Chiar dacă facem treaba aceasta eu nu mă tem de discuţia legată 

de finanţare.” 

  Paul Voicu: „Nici eu nu mă tem! Dar sunt acolo  de trei ani!” 

  Mircea Hava: „Exact asta a fost discuţia. Şapte ani a fost corect! Şi acum şi 

discuţia: cică, aţi băgat bani la o firmă!” 

  Rareş Buglea: „O facem de data aceasta. Dar nu mi-e teamă de discuţii de genul 

acesta.” 

  Paul Voicu: „Haideţi să dăm banii la copii că trebuie să plece.” 



 

 

 

  Pleşa Gabriel: „Numai o întrebare. Dacă nu era societate comercială şi era 

asociaţie?” 

  Raul Sebastian Tudoraşcu: „Nu se poate.” 

  Mircea Hava: „Nu confundaţi cu baschetul.” 

  Raul Sebastian Tudoraşcu: „Rămânem la soluţia propusă de domnul viceprimar 

Paul Voicu? Sunteţi de acord cu toţii?” 

  Rareş Buglea: „Da. Dar data viitoare când mai avem solicitări de genul acesta  

eu cer să mă mutaţi din ONG în Academia Doamnelor ca şi pe doamna consilier 

pentru că eu îmi fac datoria! La propunerea domnului consilier Sandu Cornel Stelian 

am fost propus acolo reprezentant din partea asociaţiei. Nu am nici în clin nici în 

mânecă cu fotbalul! Dar eu, dacă m-aţi pus acolo ...” 

  Raul Sebastian Tudoraşcu: „Ce doriţi să facem? Să supunem la vot proiectul să 

vedem dacă se aprobă sau nu?” 

  Rareş Buglea: „Păi, neapărat. E proiect.” 

  Pleşa Gabriel: „Eu am o mică nelămurire. Dacă s-ar modifica proiectul şi s-ar 

trece asociaţie?” 

  Raul Sebastian Tudoraşcu: „Care asociaţie?” 

  Pleşa Gabriel: „Unirea 1924.” 

  Raul Sebastian Tudoraşcu: „Ei au juniori?” 

  Mircea Hava: „Nu se poate.” 

  Paul Voicu: „Faceţi o listă fetelor.” 

  Sandu Cornel Stelian: „Ca să nu respingem proiectul ar fi mai bine să îl retrageţi 

pentru că sunteţi iniţiator. Şi punem noi banii.” 

  Rareş Buglea: „Bine. Dar eu nu pot să dau banii pentru că sunt incompatibil! 

  Paul Voicu: „120 de lei de persoană.” 

 

  41. Proiect de hotărâre privind trecerea din proprietatea municipiului Alba-

Iulia - domeniul public în proprietatea  comunei Ciugud - domeniul public a unei 

porţiuni din imobilul ”Drum vicinal”, înscris în Inventarul bunurilor ce aparţin 

domeniului public al municipiului Alba-Iulia, anexa 2, poz. 171 din HG nr. 974/2002. 

 Se dă cuvântul doamnei Aurica Groza care prezintă proiectul de hotărâre şi 

raportul de specialitate. 

      Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

          Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

  Aurica Groza: „Trecerea din proprietatea municipiului Alba-Iulia în proprietatea 

comunei Ciugud. Pentru a se dezvolta un proiect european.” 

  Mircea Hava: „Trebuie trecut în hotărâre că dacă nu se aprobă proiectul 

respectiv terenul se dă înapoi. Adică, revine la noi.” 

  Sandu Cornel Stelian: „E trecut şi în hotărâre.” 

   Raul Sebastian Tudoraşcu:  ”Discuţii dacă sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot 

cine este pentru aprobarea acestui proiect cu amendamentul propus?” 



 

 

 

  ”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 18 voturi pentru.” 

 

  S-a adoptat Hotărârea nr. 175/2014 

 

  42. Proiect de hotărâre privind raportul de expertiză tehnică judiciară 

(completare) întocmit în dosar nr. 4339/176/2012 aflat pe rol la Judecătoria Alba-Iulia. 

  Se dă cuvântul doamnei Aurica Groza care prezintă proiectul de hotărâre şi 

raportul de specialitate. 

      Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

          Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

  Aurica Groza: „Este vorba de un proiect de expertiză pe strada Fântânelelor. E o 

întabulare greşită acolo şi dânşii vor să o rectifice. E undeva o proprietate aflată în 

curtea Liceului Militar.” 

   Raul Sebastian Tudoraşcu:  ”Discuţii dacă sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot 

cine este pentru aprobarea acestui proiect?” 

  ”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 18 voturi pentru.” 

 

  S-a adoptat Hotărârea nr. 176/2014 

 

 

 43. Proiect de hotărâre  privind modificarea art. 4 din Hotărârea nr. 106/2014 

a Consiliului local cu privire la alocarea unor sume de bani din bugetul local pe anul 

2014 al municipiului Alba-Iulia, pentru activităţi culturale. 

  Se dă cuvântul doamnei Luminiţa Fara care prezintă proiectul de hotărâre şi 

raportul de specialitate. 

     Se dă cuvântul d-lui consilier  Vasile Crişan  care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei Consiliului Local de studii, prognoze economico-sociale, buget, finanţe, 

servicii publice şi comerţ. 

          Vasile Crişan: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

   Raul Sebastian Tudoraşcu:  ”Discuţii dacă sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot 

cine este pentru aprobarea acestui proiect?” 

  ”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 18 voturi pentru.” 

 

  S-a adoptat Hotărârea nr. 177/2014 

 

  39. Alegerea preşedintelui de şedinţa care va conduce lucrările Consiliului 

local in perioada iunie – august 2014 

 Se prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul de specialitate. 

 Se dă cuvântul d-lui consilier Jidveian Ovidiu Viorel care prezintă raportul de 



 

 

 

avizare din partea Comisiei Consiliului local pentru administraţie publică locală, juridică 

şi disciplină, relaţii cu publicul, probleme ale minorităţilor, apărarea ordinii publice, 

respectarea drepturilor şi libertăţilor cetăţeneşti. 

 Jidveian Ovidiu Viorel: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu 

avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

Popa Pavel: „Propun pe domnul consilier Jidveian Ovidiu Viorel să conducă 

lucrările şedinţei din luna iunie, iulie şi august.” 

  Raul Sebastian Tudoraşcu: „Supun la vot proiectul de hotărâre împreună cu 

propunerea domnului consilier Popa Pavel. Cine este pentru?” 

  „Fiind supusă la vot, propunerea a fost votată cu 17 voturi pentru şi o abţinere 

Jidveian Ovidiu Viorel.” 

  

  S-a adoptat Hotărârea nr. 178/2014 
 

  III. Stabilirea şedinţei ordinare a Consiliului local al municipiului Alba-Iulia pe 

luna iunie  2014. 

 Raul Sebastian Tudoraşcu: „Propun ca şedinţa ordinară din luna iunie să aibă loc 

în data de 26 iunie 2014. Cine este pentru?” 

 „Fiind supusă la vot, propunerea a fost votată cu 18 voturi pentru.” 

 Raul Sebastian Tudoraşcu: „Discuţii dacă mai sunt? Nu sunt, aşadar declar 

şedinţa de azi închisă. 

 

Alba Iulia, 30 mai 2014 
 

 

 

 

       

         PREŞEDINTELE ŞEDINŢEI,                                       SECRETAR 

                         Consilier                                                          Marcel Jeler 

               Raul Sebastian Tudoraşcu 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

    

 
   


